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Нa Aрената днес...  Aloha на 
„пиратите“ Alestorm

Пиенето на чай - 
най-британският от всички 
ритуали на Острова

Откриха ново животоспасяващо 
лечение срещу Covid-19

Темите на броя:

на
 ст

р.
 1

0

на
 ст

р.
 3

на
 с

тр
. 2

на
 с

тр
. 6

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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От 4 октомври 
въвеждат 
нови правила за 
международните 
пътувания
до Англия
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„Продължаваме промяната“ 
на бившите служебни 
министри е заявка за власт

Държавна пенсия в 
Обединеното кралство? 
Вижте условията!
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Правилата за международ-
ните пътувания до Англия 
се променят от 4 октомври.

Британският министър 
на транспорта Грант Шапс 
обяви, че опростяването на 
системата за международни 
пътувания става възможно 
заради успеха на национал-
ната ваксинационна програ-
ма срещу коронавирус във 
Великобритания. 

Настоящата система за 
светофари ще бъде заменена 
от един червен списък със 
страни и територии, който 
ще продължи да бъде от ре-
шаващо значение за опазва-
не на общественото здраве, а 
също и опростени мерки за 
пътуване за пристигащи от 
останалия свят от 4 часа на 
4 октомври.

Ще бъде въведена по-ясна 
система за пристигащите 
пътници от страните в чер-
вения списък. Също така 
се предвиждат по-прости 
и по-евтини правила за на-
пълно ваксинираните срещу 
Covid-19, идващи от стра-
ни извън червения списък. 
От края на октомври те ще 
могат да заменят PCR тес-
товете, които се изискват на 
втория ден от пристигането, 
с по-евтини тестове за стра-
ничен поток от края на ок-
томври. Отпада изискването 

да се правят тестове преди 
заминаване.

Всеки с положителен тест 
ще трябва да се изолира и 
да направи потвърждаващ 
PCR тест, който ще бъде 
геномно секвениран, за да се 
установяват нови варианти 
на Covid-19.

Тестването за неваксини-
рани пътници от страни, ко-
ито не са в червения списък, 
ще включва тестове преди 
заминаване, а също и PCR 
тестове на втория и осмия 
ден след пристигане. 

От 4 октомври Англия ще 
приветства напълно вак-
синираните   пътници от 
множество нови страни, 
включително 17 държави и 
територии като Япония и 
Сингапур, след успеха на съ-
ществуващ пилотен проект 
със САЩ и Европа.

„Обявените промени оз-
начават по-проста, по-
ясна система, с по-малко 
тестове и по-ниски разходи, 
позволяваща на повече хора 
да пътуват, да виждат 
близки или да правят бизнес 

по целия свят, като съще-
временно се дава тласък 
на туристическата индус-
трия. Общественото здраве 
винаги е било в основата 
на нашата международна 
политика за пътуване и с 
повече от 8 на 10 възрастни, 
ваксинирани във Великобри-
тания, сега сме в състояние 
да въведем пропорционална 
актуализирана структу-
ра, която отразява нова-
та ситуация“, коментира 

транспортният министър 
Грант  Шапс.

Провеждайки последния 
редовен преглед на свето-
фарната система за между-
народните пътувания, някои 
държави бяха извадени от 
червения списък. Това са 

Турция, Пакистан, Малди-
вите, Египет, Шри Ланка, 
Оман, Бангладеш и Кения. 

Здравният министър Са-
джид  Джавид също под-
черта, че усилията за вакси-
нация във Великобритания 
продължават да се ускоря-

ват, затова е редно и правил-
но правилата за пътуване да 
бъдат облекчени. 

Всички пътници ще тряб-
ва да попълнят формуляр за 
локация на пътници преди 
пътуването и да продължат 
да проверяват GOV.

От 4 октомври въвеждат нови 
правила за международните 

пътувания до Англия
bigstockphoto.comСветофарната система 

отпада, ще има само 
страни в червена зона

Давам под наем голяма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладилник. Две тоалетни и баня, 

градина, барбекю, пушалня, силен интернет. Трета 
зона, идеален транспорт, наблизо 2 станции на ме-
тро, рейсове. Много магазини до нас. 07960402029 

или 07568501117

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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Хиляди пациенти във 
Великобритания, които се 
лекуват в болници, ще се 
възползват от ново живо-
тоспасяващо лечение от 
коронавирус. 

Ronapreve, комбинация 
от две моноклонални анти-
тела, ще бъде насочена пър-
воначално към тези, които 
не са установили отговор на 
антитела срещу COVID-19. 
Това включва хора, чийто 
имунитет е компромети-
ран. Например, пациенти с 
определени видове рак или 
автоимунни заболявания, 
които поради тези свои 
заболявания имат затруд-
нения в изграждането и 
образуването на антитела 
към вируса след пребо-
ледуване от коронавирус 
или след ваксинация срещу 
COVID-19.

Британското правител-
ство вече е предприело 
действия за осигуряване 
на доставката на новия 
терапевтичен продукт за 
пациентите на NHS в че-
тирите нации, като купува 

достатъчно, за да лекува 
пациентите в болница от 
следващата седмица. 

Министърът на здраве-
опазването и социални-
те грижи Саджид Джавид 
подчерта, че това лечение е 
осигурено за най-уязвимите 
пациенти в болниците на 
Обединеното кралство. 

„Развълнуван съм, че това 
ще спаси човешки животи 
още през следващата седми-
ца. Обединеното кралство е 
начело в света в идентифи-
цирането и пускането на 
животоспасяващи лекар-
ства, особено за COVID-19, 
и ние ще продължим наша-
та жизненоважна работа 
за намиране на най-добрите 
лечения за спасяване на 
животи и защита на NHS“, 
заяви Джавид.

Ronapreve е първото ле-
карство за неутрализира-
щи антитела, специално 
разработено за лечение на 
COVID-19, което е разреше-
но от Регулаторната агенция 
за лекарства и здравни про-
дукти (MHRA) за употреба 
във Великобритания. То 
ще се използва за лечение 

на пациенти без антитела 
срещу SARS CoV-2, които са 
или на 50 и повече години, 
или на възраст от 12 до 49 
години, които са с компро-
метиран имунитет. 

От британското правител-
ство подчертават, че нацио-
налната програма за вакси-
нация срещу коронавирус 

продължава да осигурява 
защита на десетки мили-
они хора в цялата страна 
и досега е спасила 112 300 
живота, предотвратила е 
230 800 хоспитализации и 
над  24 милиона инфекции 
само в Англия.

От началото на пандемия-
та Обединеното кралство 

се доказа като световен ли-
дер в идентифицирането и 
внедряването на ефективни 
лечения за COVID-19, вклю-
чително първото в света ле-
чение с дексаметазон, чрез 
което са спасени най-малко 
22 000 живота във Велико-
британия и приблизително 
милион по целия свят.

По-рано тази година пра-
вителството събра и нова 
работна група за антивирус-
ни средства, която да засили 
търсенето на нови лечения 
за пациенти, изложени на 
COVID-19, за да спре раз-
пространението на инфек-
цията и да ускори времето 
за възстановяване.

То ще се прилага за най-уязвимите 
пациенти в болниците

Ново животоспасяващо лечение срещу 
Covid-19 въведоха във Великобритания

bigstockphoto.com
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New Alternative Path е 
агенция с повече от 5 години 
опит в сферата на консул-
тантските  услуги. Нашата 
агенция е помогнала на 
повече от 2 500 желаещи да 
продължат своето висше 
образование във Велико-
британия и да подсигурят 
своето място в желания от 
тях университет. 

Всеки европейски граж-
данин има право на висше 
образование в Англия. 

New  Alternative  Path е 
компания, готова да Ви оси-
гури с подходящо  и удобно 
студентcко  финансиране. 
Вие можете да  станете кан-
дидат-студент в избраното 
от Вас висше учебно заве-
дение и ние ще Ви помог-
нем да получите финансова 
подкрепа от държавата. Ние 
партнираме само за англий-
ски университети в Лондон, 
Манчестър и  Бирмингам, 
които нямат изисквания 
да сте пребивавали 3 или 
5 години в Англия, както 
и да сте плащали данъци и 
социални осигуровки през 
тези 3- 5 години, за да  учите 
за бакалавърска степен. С 
нас процедурата по канди-
датстване и получаване на 
студентското  финансиране 
е максимално опростена и 
напълно безплатна за Вас.

Предлаганите   специ-

алности   по Бизнес ме-
ниджмънт,   Счетоводство 
и финанси, Хотелиерство,  
Туризъм, Право, Кримино-
логия, Софтуерен инжене-
ринг,  Полицейска дейност, 
Социални грижи,  Журна-
листика, Филмово изкуство, 
Арт и дизайн, Графичен  
дизайн, Мода, Фармация, 
Биология и други ще Ви 
дадат необходимия импулс 
на  кариерата ви. Ние пред-
лагаме също и опцията за 
„Topup’’ квалификация – 
ако сте завършили курс за 
висше образование (напри-
мер   HND) и сега искате 
по-висока квалификация, 
ние предлагаме разноо-
бразие от варианти за Вас 
в различни институции. 

Подготвителните програми 
„Foundation  Year“ също се 
предлагат от  нас и нашите 
партньори като опция. Те ще 
Ви осигурят необходимата 
квалификация, за да  канди-
датствате за по-нататъшно 
образование  на универ-
ситетско  ниво (например 
Бакалавърска степен). Също 
така,  ако по някаква причи-
на не притежавате диплома 
за  средно образование, 

може да избирате от курсове 
– ниво 3, които се предлагат 
от нас, също се заплащат от 
Британското правителство 
и са еквивалент на дипло-
мата за  средно образование.  

Обучението в 
университетите и 
колежите започва 
всяка година през:
- Януари/ Февруари

- Април/ Май
- Юни/ Юли
- Септември
- Октомври/ Ноември

! Вие ще се учите само 
12 часа седмично = 
2 дни седмично = 2 
вечери и събота = 

3-4вечери!
Престиж, традиции, въз-

можности са три от ключо-
вите предимства на обра-
зованието в Англия, което 
е притегателна сила за над 
485,000 международни сту-
денти, обучаващи се в по-
вече от 150 университета и 
50,000 програми. Страната 
е дом на едни от най-ре-
номираните учебни заве-
дения в световен мащаб. 
Освен качество  обучението 

в Англия предоставя  из-
ключително разнообразие 
от програми, възможности 
закомбиниране на две спе-
циалности, изучаване на 
допълнителни свободно 
избираеми  предмети и раз-
лична продължителност на 
специалностите. 

Бакалавърските програ-
ми  са с продължителност 
3  или 4 години,   като при 
4-годишните специалности 
студентите избират дали 
да включат стаж като част 
от своето обучение. Ма-
гистърските програми са с 
продължителност една или 
две години, а вследствие на 
промените през последните 
години нараства броят на 
университетите, предлага-
щи онлайн и дистанционни 
магистратури.

New Alternative Path

За повече информация посетете нашия уебсайт: 
www.newalternativepath.co.uk
Обадете ни се на телефон: +44 7861 684639
Можете да ни пишете на newalternativepath.

info@gmail.com.

Образование в Лондон, 
Бирмингам или Манчестър чрез 

правителствени фондове с 
възможност за финансиране от 

държавата както за цената 
на Вашето обучение, така и за 

Вашите лични разходи по време 
на периода Ви на обучение

Източник: New Alternative Path

Източник: New Alternative PathИзточник: New Alternative Path
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Нашият клиент, който 
живееше в Есекс, се прибира 
вкъщи след приключване 
на нощна смяна. Той загива 
трагично, убит от шофьор, 
който кара с превишена ско-
рост. Въпреки  усилията на 
парамедиците, пристигнали 
на мястото на инцидента, 
нашият клиент  загива на 
място.

Кейт Милтън, адвокат 
по телесни наранявания в 
„Осборнс”, която е специ-
ализирана в произшествия 
със смъртни случаи, комен-
тира:

„Загиналият румънски 
гражданин беше изключи-
телно трудолюбив семеен 
човек, който стана жертва на 
шофьор, каращ с превишена 
скорост. Смъртта му оказа 
опустошително въздействие 
върху съпругата и двете му 
дъщери, както и върху други 

членове на семейството му в 
Румъния. Работейки заедно 
с нашия румънски екип от 
юристи, воден от адвокат 
Мария Тирон, успяхме да 
предявим граждански иск 
пред Върховния съд и в 
крайна сметка да осигурим 
350 000 лири обезщетение 
за семейството.

Съгласно Закона за фа-
талните злополуки от 1976 
г. най-близките роднини на  
лица, загинали в катастро-
фа, която не е по тяхна вина, 
имат право да предявят иск 
за обезщетение. “

Искове за обезщетение 
при произшествие с 

фатален край
Предявяването на иск за 

фатална злополука може да 

бъде дълъг и сложен процес 
и поради това е необхо-
димо да се потърси съвет 
от юрист, специализиран 
в предявяване на искове 
при злополуки с фатален 
край. Ние от „Осборнс” сме 
създали име на експерти 
по фатални искове, както 
и други искове за сериозни 
наранявания.

Що се отнася до финан-
совото обезщетение, има 
два различни типа. Иск на 
жертвите и иск на тези, ко-
ито са зависели от жертвата. 
В този случай успяхме да 
помогнем на семейството 
в зависимост, което трябва 
да компенсира загубената 
финансова подкрепа. Този 
иск взема предвид колко е 
печелил починалият, както 

и полагаемата му се пенсия.
В допълнение има и въз-

можност за иск за компен-
сация относно  загубата 
на семейството. Сумата 
е фиксирана от закона и 
възлиза на 15 120 британ-
ски лири. Това е отделно 
от сумата, за която имате 
право да претендирате като 
издръжка.

Не всички членове на 
семейството могат да пре-
тендират за обезщетение. 
Важно е да се консултирате 
със специализиран адвокат 
за фатални злополуки.

Правен съвет на 
български език

Знаем, че работата с ад-
вокат е притеснителна за 
много хора. Това е особено 

вярно, когато английският 
не е вашият роден език и 
сте претърпели сериозно 
нараняване. В конкретния 
случай нашият клиент е 
бил във Великобритания 
само от няколко месеца. 
Следователно нашият юри-
дически екип, който говори 
български, е от решаващо 
значение за отговорите на 
всички ваши въпроси и 
обяснението на процеса на 
български. Ако не говорите 
английски, целият ви случай 
ще се води на български 
език, включително всички 
документи и писма, които 
ви изпращаме.

Защо да изберем 
адвокати „Осборнс”?
Osbornes  Law предоставя 

експертни правни съвети и 
насоки повече от 45 годи-
ни. Ние сме класирани от 
Chambers UK и The  Legal  
500 като една от водещи-
те адвокатски кантори за 
физически наранявания в 
Лондон. Освен това сме пре-
поръчвани и от The Times 
Best  Law  Firm Guide, които 
са забелязали безспорния 
ни опит в сферата на физи-
ческите травми.

Ние ще ви посъветваме 
дали може да предявите иск 
за обезщетение на принци-
па, че не плащате за адво-
катските услуги, ако делото 
Ви не бъде спечелено (No 
Win No Fee). Свържете се с 
нашите  български юристи  
на телефони:

0 7 8 4 3 3 4 9 6 3 3  /  0 2 0 
76818675 Елида Димитро-
ва и  07516 441448 / 020 
76819013 Снежина Янкова.

Адвокати „Осборнс“ представляват 
семейството на велосипедист, загинал 

трагично след фатален сблъсък
Предявяват граждански иск за обезщетение
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Свържете се с нас зa безплатен 
съвет на български:

Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013
Snezhina.yankova@osborneslaw.com 

Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675                                                                                                                 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Ние специализираме в случаи на:

>  Трудови злополуки
>  Инциденти в чужбина
>   Пътно-транспортни произшествия
>  Лекарски грешки и медицинска 

небрежност
>  Наранявания получени на 

територията на  частна или общинска 
собственост

>  Инциденти засягащи отговорността 
на собственици и обитатели

>  Наранявания получени в 
обстоятелства на криминални 
престъпления

“Много съм доволен от услугите на Снежина Янкова. За втори път 
тя води съдебните ми дела и спечели и двете. Получих много добро 
обезщетение за случаите. В бъдеще бих използвал услугите й 
отново, ако имам нужда от помощ! Много съм доволен.”

БЪЛГАРСКИ 
АДВОКАТИ В АНГЛИЯ
НАШИЯТ БЪЛГАРСКИ 
ЕКИП Е ТУК, ЗА ДА 
ВИ ПОМОГНЕ!

OSB20050-0502 1701-BG-Ben 127x333mm FA.indd   1 02/06/2020   15:15

Снежина Янкова,
юрисконсулт,
Osbornes Solicitors

Какво стои зад 
3-годишната 

давност на исковете 
за инциденти на 

работното място?
Тригодишният срок за 

предявяването на иск за-
почва да тече от датата на 
настъпване на инцидента, 
когато тя съвпада с датата на 
настъпване на заболяването 
или нараняването, свързано 
с инцидента. Примери за 
това са: пътни злополуки, 
подхлъзване, спъване и 
падане.

3-годишният срок за 
предявяването на иск във 
всички останали случаи 
започва да тече от датата, на 
която сте разбрали, че имате 
заболяване, свързано с ин-
цидента. Това може да бъде:

• датата, на която са се 
появили първите симптоми 
на заболяването,

• датата на диагностици-
ране на заболяването,

• датата, на която меди-
цинско лице се е усъмнило, 
че можете да имате заболя-
ване, свързано с инцидент 
на работното място.

Ако повече от една от тези 
дати е известна, за начало на 
3-годишния срок се взема 
най-ранната от тях.

Какво се случва, 
ако първоначално 
след инцидента не 

развиете заболяване, 
но това се случи 
впоследствие?

Ако сте потърсили меди-
цинска помощ след инци-
дента, но ви е било казано, 
че нараняването е леко, но 
впоследствие развиете забо-

ляване, свързано с инциден-
та, за начало на 3-годишната 
давност се счита датата, на 
която са започнали симпто-
мите на заболяването, или 
датата, на която медицинско 
лице е направило логическа 
връзка между инцидента и 
заболяването. Ако и двете 
дати са известни, отново се 
взема по-ранната от тях.

Особени правила 
за давност при 

конкретни типове 
персонални искове
Искове за заболявания, 

свързани с излагането на 
вредни вещества и шум на 
работното място

Тук важи правилото, че 
3-годишният срок започва 
да тече от момента, в който 
сте разбрали, че имате забо-
ляването. Някои заболява-
ния, като например астма, 
имат сходни симптоми с 
тези на обикновения грип. 
Правилото важи, незави-
симо от това какво заболя-
ване смятате, че имате, т.е. 
3-годишният срок започва 
да тече от датата на първи-
те симптоми или датата на 
диагностициране на забо-
ляването.

Искове за физическо 
нападение на работното 
място

Тук давността е 2 години 
от настъпването на инци-
дента, тъй като този тип 
дела са наказателни и са 
по друг закон. Исковете се 
предявяват към Criminal 
Injuries C omp ensation 
Agency, която не приема 
искове, направени 2 години 
след злополуката.

Искове за тежки увреж-
дания

За такива се считат нара-
нявания или заболявания, 
при които жертвата без 
чужда помощ не може да 

се справи с предявяването 
на иск. Тогава давността е 
отново 3 години, считана от 
датата на настъпването на 
инцидента, ако последстви-
ята от него са настъпили 
мигновено или три години 
от разбирането за заболява-
нето от пострадалия.

Искове при инциденти с 
фатален край

Семейството на постра-
далия може да предяви иск 
до 3 години след смъртта 
му, стига пострадалият 
приживе да не е започнал 
предявяването на иск за 
инцидента и да е просрочил 
3-годишния срок.

Изключения при 
3-годишната давност 

за предявяване на 
персонални искове
1. Лица под 18-годишна 

възраст
Ако инцидентът или забо-

ляването са настъпили пре-
ди лицето да е навършило 18 
години, 3-годишният срок 
започва да тече от датата, 
на която лицето навърши 
18 години.

2. Лица с умствени ув-
реждания

Лицата с умствени увреж-
дания попадат под закрила-
та на закона за психичното 
здраве – Mental Health Act 
1983. За начало на 3-годиш-
ния срок тук се счита датата, 
на която лицето е престана-
ло да бъде под закрилата на 
горния закон или моментът, 
в който психичното забо-
ляване е било излекувано. 
Възможно е тези две дати да 
съвпадат, а ако не – се взема 
по-ранната. Ако умствено-
то увреждане е настъпило 
вследствие на инцидента, за 
начало на 3-годишния пери-
од се счита датата, на която 
умственото увреждане е 
било излекувано, ако такава 
въобще настъпи.

В заключение - за успеха 
на персоналните искове за 
инциденти на работното 
място и злополуки е ва-
жно своевременно да се 
търси медицинска и прав-
на помощ, за да не бъдат 
отхвърляни основателни 
искове само заради изтекла 
давност.

Обадете се и говорете на български със Снежина Янкова и Елида Димитро-
ва, които ще Ви посъветват дали може да предявите иск за обезщетение на 
принципа, че не плащате за адвокатските услуги, ако делото Ви не бъде спе-

челено (No Win No Fee). Позвънете ни на 07843349633 и  07516 441448.

Давност при предявяването 
на персонални искове за 
инциденти на работното 
място и други злополуки

Стандартната давност за предявяване на искове за 
инциденти на работното място е 3 години. Общото 
правило е, че ако до три години иск не бъде предявен, 
давността на иска изтича и пострадалият повече не 
може да търси правата си. Проблемът е, обаче, откога 
започва да тече този 3-годишен срок – от датата на ин-
цидента или от началото на заболяването, причинено 
от инцидента. Също така има и няколко изключения на 
правилото за давността на този тип искове. Тези особе-
ности и изключения са предмет на настоящата статия.
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- Господин Аврамов, да 
започнем нашия разговор 
с изборите 2 в 1 – извън-
редни парламентарни и 
президентски, ще се със-

тоят на 14 ноември. В 
полза на кого ще бъдат те, 
според Вас?

Рано е да се каже. По-
литическите партии имат 
време да убедят хората да 

гласуват за тях. За мен това 
е отворено състезание, ин-
тересно е, защото са трети 
поредни парламентарни 
избори и поне за тях хората 
много ще внимават. Има 
много неизвестни за прези-

дентските избори, защото 
практически няма канди-
дати. Което до известна сте-
пен показва политическата 
несъстоятелност на част от 
партийните централи, най-
вече на ГЕРБ.

Все още има шанс 
за силна дясна 

кандидатура за 
президент

- В този ред на мисли 
дясното има ли шанс да 
издигне стойностна кан-
дидатура? Задавам този 
въпрос, тъй като имаше 
спекулации, хвърлени в 
общественото простран-
ство, че Петър Стоянов 
ще бъде кандидатът на 
ГЕРБ-СДС за президент, 
което той отрече. 

На всички избори името 
на Петър Стоянов бива 
използвано – несъзнателно 
или целенасочено, не мога 
да кажа защо. Това не е про-
блем. Проблемът е, че ГЕРБ, 
след като пет години ни 
обясняват колко лошо нещо 
е президентът Румен Радев, 
нямат кандидатура, нямат 
алтернатива. За съжаление 
и Демократична България 
са в същата позиция, което 
е много недостойно и е неу-
важение към избирателите.

- А има ли опция вдясно 
да се яви силна кандидату-
ра за президент?

Разбира се, че има опция. 
Има хора с потенциал, има 
качествени хора. Те обаче 
трябва да бъдат намерени 
и убедени. В ситуация, в 
която партийните лидери 
се държат като племенни 
вождове, мислят и говорят 
в първо лице единствено 
число, без никаква соли-
дарност - дори с хората в 
собствените им партии, 
камо ли с обществото, ни-
кой нормален човек не 
би си жертвал името и 
публичната биография, 
за да бъде хвърлен в едни 
избори без ценности и с 
неясен край. 

- Взаимно двата вота 
ще си повлияят ли, според 
Вас?

Възможно е с оглед на 
политическата практика и 
начина, по който отделните 
партии ще изберат да участ-
ват в изборите. Възможно 
е наличието на кандидат 
за президент да им донесе 
по-висок резултат на пар-
ламентарните избори. Но 
някак си липсата на инте-
лект се е разпространила 
като политически вирус 
в родните партии. И оче-
видно това не се отчита. 
Струва ми се, че няма да 
могат повечето от тях да 
извлекат максималното от 
изборите 2 в 1. 

Кирил Петков ли ще 
решава кой е почтен, 
това е много грозно
- За извънредните пар-

ламентарни избори кар-
тината е малко по-яс-
на.  Вече имаме и нова 
политическа формация, 
която заяви участие в 
изборите, имам предвид 
„Продължаваме промяна-
та“ на бившите служебни 
министри Кирил Петков 
и Асен Василев. Как Ви се 
стори тяхната заявка за 
участие в политическия 
живот? Противоречат ли 
си посланията им?

Изключително слаба ми 
се стори заявката им. Пър-
во – това не е политическа 
формация, а е публична за-

явка. Двама души, заобико-
лени от още десет, излязоха 
и казаха, че щели да участ-
ват в политиката, но не 
знаели с кого, преговаряли 
с много формации. Второ 
– беше използвана много 
некоректна формулировка 
чрез примера с декларация-
та за почтеност. Какво озна-
чава декларация за почте-
ност? Значи всички, които 
не искаме да подпишем 
декларацията за почтеност 
на Кирил Петков, сме не-
почтени ли? Кирил Петков 
ли ще решава кой е почтен? 
Това беше много грозно.  
Другото нещо, което ми се 
струва изключително неяс-
но, е как така ще постигаш 
леви цели с десни средства. 
Това е шизофрения. Дясна 
политика означава намаля-
ване на административната 
тежест, на регулативните 
режими, на бюрокрацията. 
Намаляване на обхвата на 
държавата, по-малко хора 
да са заети в държавния 
сектор, да има по-малко 
държавни фирми, при-
ватизация на максимум 
държавни активи, силен 
контрол на държавата вър-
ху частната сфера и ясни 
правила. Това не знам как 
ще се постигне с леви сред-
ства. Левите средства са 
свързани с високи данъци, 
равенство, включително и 
равенство в заплащането 
на хората, без да се отчи-
та техният принос към 
пазара. Не знам какво са 
учили двамата в Харвард, 
но не вярвам в Харвард да 
са им преподавали такива 
неща. Значи тук има тежка 
терминологична неяснота  
относно това какво е ляво и 
какво е дясно. И не мисля, 
че хора с качествено иконо-
мическо мислене могат да 
си позволяват да говорят 
такива неща.

- Имат обаче високи 
амбиции.  Чухме Кирил 
Петков, който смята, 
че ще успеят да вземат 
около 30% от гласовете на 
парламентарния вот. При 
условие, че първите соци-
ологически проучвания, 
които излизат, сочат, че 
те ще имат около 9%. 

Няма да спекулирам как-
во биха могли да направят, 
защото първото изследва-

„Продължаваме промяната“ на бившите 
служебни министри е заявка за власт

Формацията на Кирил Петков и Асен Василев 
ще бъде готова да се коалира с всяка партия
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Политологът Димитър Аврамов е за-
вършил Софийския   университет „Св. 
Климент Охридски“, а след това е специ-
ализирал в университета в Загреб. Автор е 
на популярния политически блог Avramov.
com. Негови анализи са използвани в све-
товни медии, а сред тях са „Дойче веле” и 
ВВС.

Той е автор на книгата „Новата държава“, 
която третира темата за появата на опасни 
форми на политически регрес.

Димитър Аврамов даде специално интер-
вю за вестник БГ БЕН, след  като стана ясно, 
че бившите служебни министри Кирил Пе-
тков и Асен Василев влизат в политическия 
живот с проекта „Промяната продължава“.
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не, което видяхме на „Тр-
енд“,  беше извършено в ус-
ловна реалност, тоест „Би-
хте ли гласували „за“, ако то 
се състои?“. Това нещо още 
не се е състояло, каквото и 
да е то, заявено от бившите 
служебни министри. Не 
трябва да забравяме и нещо 
много просто – хората, 
които досега са им давали 
висок рейтинг, си имат по-
литически симпатии, те си 
имат партии, подкрепяли 
са трайно някой. От тук на-
татък ще е много трудно. И 
да ви кажа, дори в името на 
тази нова формация „Про-
дължаваме промяната“ има 
условност. Коя промяна? Те 
не са започвали промяна. 
Политическата промяна 
се започва с ясно разпи-
сани цели след публично 
одобрение и в рамките на 
парламент. Изключително 
надменно е да смяташ, че си 
започнал някаква промяна, 
като си бил в служебно пра-
вителство. Моите уважения 
към всичко, което двамата 
са направили. Те заслу-
жават уважение, но това, 
което ни казват в момента, 
е различна роля. И те не 
трябва да бъдат бъркани. 
Да си мениджър в служеб-
но правителство, докато 
няма парламент, докато 
няма кой да те критикува, 
докато няма парламентарен 
контрол и да бъдеш пазен 
от комфорта на Конститу-
цията във вида, в който тя 
регламентира служебните 
правителства, както и от 
политическия чадър, който 
ти е опънал президентът, 
е едно. Съвсем друго е да 
трябва да защитаваш по-
литическите си виждания 
в парламента и да правиш 
компромиси с много пар-
тии, с техните интереси и 
техните виждания. Не зная 
дали двамата са готови за 
това. Те трябва да дадат 
отговор. Досегашната де-
мократична история, след 
1990 година и внимателно-
то й разглеждане, ме е нау-
чила, че колкото по-гръмки 
са заявките, толкова по-го-
лям е провалът и разочаро-
ванието. Мога да припомня 
Жорж Ганчев,  „България 
без цензура“, партия „Ата-
ка“, а и всички от патрио-
тичен вид коалиции, които 
в крайна сметка останаха 
в историята с продажба на 
български паспорти. Мога 
да припомня всички други 
формации, които са пра-
вени от днес за утре с цел 
да участват във властта. И 
никога резултатът не е бил 
добър. 

- Да, но в началото бъл-
гарите се  хващат за всеки 
нов политически субект…

Абсолютно сте права. 
Така стана и с „Има такъв 
народ“ и  видяхте провала. 

Категоричен провал!

- Какво можем сега да 
очакваме от „Има такъв 
народ“ на предстоящия 
вот? Застанаха зад пре-
зидента Румен Радев за 
президентския вот. Но на 
парламентарните избори 
ще има ли санкция за тях 
от избирателите  заради 
това, което видяхме в 46-
то НС?

За съжаление „Има такъв 
народ“ са изхабени от ха-
рактера и от егото на лиде-
ра си, от говоренето в „аз“ 
форма, от политическата 
безпросветност и надмен-
ност на хората, които упра-
вляват формацията. „Има 
такъв народ“ не ги чака 
нищо хубаво като полити-
чески субект.  Те показаха, 
че няма какво да дадат. И 
това е най-тъжното. Изби-
рателите им ще започнат 
да го усещат дали на тези 
избори, или на следващите.

Отвратително е 
да ползваш чужда 

регистрация за 

явяване на избори, 
това ще девалвира 

политиката
- Да Ви върна пак към 

формацията „Продължа-
ваме промяната“. Кирил 
Петков и Асен Василев 
казаха, че са намерили две 
партии, чиито регистра-
ции да използват за пред-
стоящите парламентар-
ни избори. Това са „Волт“ 
на бившия депутат Нас-
тимир Ананиев и „Средно 
европейска класа“. Това 
грешен ход ли е, според Вас?

Отвратително е да из-
ползваш чужда полити-
ческа партия. Сериозните 
хора в политиката работят, 
за да изградят нещо, в което 
хората вярват. Политиката 
не е игра на супер герои, 
тя е колективно усилие. 
Взимането на партии под 
наем е отвратително. Ако 
това е политическото и 
икономическото ноу-хау, 
което Петков и Василев 
се опитват да доведат в 
България и да ни покажат, 
то е отвратително. И ще 

произведе лоши резултати. 
Партия под наем, това за 
последно го направи Си-
меон Сакскобурготски. Но 
Симеон Сакскобурготски 
беше фигура, исторически 
обусловена и натоварена с 
много особена харизма, с 
много интересна биогра-
фия и няма нищо общо 
с двама души, които са 
блеснали за кратко в бъл-
гарския управленски хо-
ризонт. Не знам дали те 
си дават сметка, че това, 
което правят, девалвира 
допълнително политика-
та. Защото след тях много 
други ще си кажат – защо 
да създаваме партия, защо 
да обикаляме страната, 
защо да си губим времето 
с хората, защо да правим 
структури, като можем да 
си вземем една партия под 
наем, да си платим наема за 

партията, ако стане – стане. 
Ако не стане, се изнасяме. 
Това е отвратително и това 
не е политика. 

- Как ще тълкувате фа-
кта, че ДБ и формацията 
около Мая Манолова ви-
дяха шанс формацията 
на Кирил Петков и Асен 
Василев да бъде за тях 
ракетоносител?

Няма какво да направят 
ДБ и „Изправи се!“ при 
положение, че партията, 
която трябваше да бъде 
партньор в лицето на „Има 
такъв народ“, се отказа да 
партнира. В политиката 
трябват партньори, трябват 
компромиси. Няма вари-
ант, в който да се случи 
нещо в следващото На-
родно събрание, ако пар-
тиите не си говорят. От 

тази гледна точка новите 
субекти са конкуренти, но 
са и възможност да се водят 
политически разговори и 
да се постига политическо 
съгласие. 

Проектът на Петков и 
Василев не е заявка за 

ценности, а е заявка 
за власт

- А сега, след като вече 
имаме нов участник за 
извънредния парламен-
тарен вот, очаквате ли, 
че в следващото Народно 
събрание ще има опция за 
коалиционно управление?

Това, което правят Пе-
тков и Василев, е напра-
вено с една-единствена 
цел – участие в управле-
нието, във властта. Това 
му е целта и то е всеядно. 
То би работило с всеки, 
подчертавам – с всеки. То 
би работило с ГЕРБ, то би 
работило с БСП. А и с ДПС, 
макар и задкулисно. Защо-
то ДПС направиха всичко 
възможно през последните 
20 години да се поставят 
в политическа карантина 
и никой официално да не 
иска да работи с тях. Но за-
явката на двамата служебни 
министри не е заявка за 
представителство, не е за-
явка за ценности, тя е заяв-
ка за власт. И от тази гледна 
точка новата формация ще 
направи всичко възможно 
да участва в управлението 
на страната. 

- А конкурентите за 
първото място отново 
ли ще бъдат „Има такъв 
народ“ и ГЕРБ?

Нека да мине малко време 
и да започне предизборната 
кампания. Социологията 
казва, че провалът на „Има 
такъв народ“ връща първо-
то място на ГЕРБ. Това са 
фактите към момента. От 
там нататък трябва да мине 
малко време, за да видим 
дали ще има корекция в 
тази моментна снимка. 
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БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН
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От 1 октомври 2021 година 
гражданите на ЕС, вклю-
чително и българите, ще 
влизат в Обединеното крал-
ство срещу паспорт, който 
трябва да има валидност за 
целия период на планира-
ния престой. Причината е, 
че от тази дата започват да 
действат новите правила за 
влизане на територията на 
Великобритания. До създа-
ването им се стигна, след 
като Обединеното кралство 
напусна ЕС. 

Новото изискване 
не важи за 

кандидатстващите за 
Статут на уседналост
Това изискване не важи 

за българските граждани, 
които са получили Статут 
на уседналост или Временен 
статут за уседналост. Те ще 
имат право да влизат на те-
риторията на Обединеното 
кралство само с валидна 
лична карта, най-малко до 
31 декември 2025 г., уточ-
нява българският посланик 
Марин Райков. 

Важно е уточнението, че 
тези български граждани, 
които пребивават в Обеди-
неното кралство и нямат 
Статут на уседналост или 
Временен статут на усед-
налост и разполагат само с 
лична карта, ще трябва да 
кандидатстват за издава-
не на паспорт, за да могат 
да влизат на територията 
на Обединеното кралство, 
считано от 1 октомври 2021 

г. Това може да стане или 
след завръщане и съответни 
постъпки в България, или 
чрез Консулската служба на 
Посолството в Лондон.

Българите без паспорт 
ще могат да напускат 

Обединеното кралство 
само с лична карта

На този етап, по инфор-
мация на Хоум Офис, бъл-
гарските граждани, които 
нямат Статут на уседналост 
или Временен статут на 
уседналост и разполагат 
само с лична карта, могат 
да напускат територията 
на Обединеното кралство 
засега само с този документ 
и след 1 октомври 2021 г., 
съобщават от българското 
Посолство в Лондон. 

Гражданите на ЕС от 1 октомври ще 
влизат в Обединеното кралство с паспорт

Изискването не важи за тези, които имат 
Статут на уседналост или временен такъв

АЛБИОН

bigstockphoto.com

Свободното влизане в Обединеното кралство приключва на 1 октомври
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От Ивелин Митев

Ковид кризата все по-
често изкарва на преден 
план важни въпроси пред 
обществото, върху които 
преди често се сещахме едва 
в последния момент. Новата 
икономическа реалност оба-
че кара все повече хора да се 
замислят ще имам ли рабо-
та, ще стигна ли до пенсия 
и на какви суми ще мога да 
разчитам на старини? 

Държавна пенсия при 
навършване на 66 

години и 10 години 
трудов стаж

Възрастта, на която могат 
да се пенсионират жените 
и мъжете в Обединеното 
кралство, е 66 години. За 
да получите държавна пен-
сия обаче, трябва да имате 
минимум 10 години трудов 
стаж, като не е задължи-
телно те да са последова-
телни. Важно е обаче да се 
уточни, че точният размер 
на държавната пенсия за-
виси от времето, в което сте 
правили вноски за нея от 
Националното осигуряване. 
Максималният размер може 
да се получи само ако имате 
35 години трудов стаж и 
навършена пенсионна въз-
раст. Ако тези изисквания 
са налице, ще получавате по 
179 паунда седмично (което 
е валидно за 2021 година). 

Много от българите, кои-
то се осигуряват в Обедине-
ното кралство, няма да имат 
необходимите 35 години 
при настъпването на пенси-

онната възраст, за да достиг-
нат до максимален размер 
на държавната пенсия. Тук 
е мястото да уточним, че в 
случай, че годините стаж са 
между 10 и 35, се полага част 
от новата държавна пенсия.

Изчислението на държав-
ната пенсия става на базата 
на специална формула. Взи-
ма се максималният размер 
на пенсията за година, която 
през 2021 година е 179 паун-
да седмично, и се разделя на 
35. Така се получава, че при 
работник с 10 години трудов 
стаж  държавната пенсия ще 
бъде 51 паунда на седмица. 

За първи път тази 
година държавните 

пенсии няма да 
бъдат индексирани с 

инфлационния индекс 
Въпреки горещите обе-

щания на партията на Бо-
рис Джонсън по време на 
предизборната кампания, 
че правилото за индексация 
на държавните пенсии няма 
да бъде променяно, тази го-
дина правителството даден 
заден ход.  Досега всяка го-
дина индексацията ставаше 
на базата на инфлационния 
индекс през юли, който 
обикновено е около 3%. 

През 2021 година обаче 
този индекс е 8,8%. Почти 
трикратното увеличение 
на инфлационния индекс 
засега означава твърде го-
леми разходи за държавната 
хазна. И по тази причина 
се очаква, че пенсиите ще 
бъдат индексирани по друг 
механизъм. 

Как се изчислява 
трудовият стаж? 

За да си осигурите една 
година трудов стаж, вие 
трябва да отговаряте на 
едно или повече условия, а 
именно: 

Да сте работили и да сте 
плащали вноски за нацио-
нално осигуряване.

Да сте получавали кре-
дити за национално осигу-
ряване, когато сте били без 
работа, в майчинство или 
болногледачи. 

Плащали сте доброволно 
вноски за NI.

Плащали сте намалена 
ставка на осигурителните 
вноски в случай, че сте били 
омъжени или сте вдовици. 

Работещите в чужбина 
също могат да получават 
държавна пенсия.

Как се формира 
трудовият стаж? 

Има някои специфични 
изисквания за отчитане на 
трудовия стаж, а именно:

Вие работите и печелите 
над 183 британски лири сед-
мично от един работодател.

Ако не плащате вноски за 
национално осигуряване, 
тъй като имате доход по-
малък от £183 на седмица, 
също можете да получите 
квалификационна година. 
В случай, че печелите от 120 
до 183 паунда на седмица от 
един работодател в рамките 
на една финансова година то 
тя ще се зачете като пълна за 
трудовия стаж.

Имате възможност да 
получите и държавна под-

крепа за национално оси-
гуряване, ако не можете 
да работите по няколко 
причини:  заболяване или 
увреждане, или в случаите, 
когато сте болногледачи или 

безработни. 
Държавата поема вашите 

национални осигуровки, 
ако   поискате обезщетение 
за дете под 12 години (или 
под 16 години преди 2010 

г.), получавате надбавка за 
търсещ работа, за заетост 
и поддръжка, или за грижа, 
ако не работите или получа-
вате кредити за национално 
осигуряване.

Необходими са минимум 
10 години стаж, които може да не 

са последователни

АЛБИОН

Държавна пенсия в Обединеното 
кралство? Да, но ако сте на 66 години 

и сте правили вноски
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в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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Британското правител-
ство продължава работата 
за подкрепа на афганиста-
нците, които са били рамо 
до рамо със страната до 
този момент, техните се-
мейства и тези с най-висок 
риск, които бяха евакуира-
ни, докато възстановяват 
живота си във Великобри-
тания.

Осигурената подкрепа е 
подобна на ангажиментите в 
Програмата за презаселване 
на сирийци и ще гарантира, 
че тези, които са работили 
в тясно сътрудничество с 
британската армия и прави-
телството на Обединеното 
кралство в Афганистан и 
са рискували живота си, ще 
получат здравна и образо-
вателна помощ, а също и 
подкрепа при намиране на 
работа и настаняване, за 
да се интегрират напълно в 

обществото.
Призовават се благот-

ворителни организации, 
бизнесът и британската 
общественост също да под-
крепят тези усилия. Създава 
се централен портал, където 
хората, организациите и 
предприятията могат да 
регистрират предложенията 
си за подкрепа  като до-
броволчество, възможност 
за работа, професионални 
умения, които да помогнат 
при интеграцията.

Преди седмици британ-
ският премиер Борис Джон-
сън подчерта, че  за тези, 
които са напуснали домо-
вете си с не повече от малка 
торба с вещи и със страх за 
живота си, идването във 
Великобритания ще бъде 
надежда за бъдещето. 

„Решен съм, че ще ги при-
ветстваме с отворени обя-
тия и че моето правител-
ство оказва подкрепата, 

от която се нуждаят, за да 
възстановят живота си. 
Никога няма да забравим 
смелата жертва, направена 
от афганистанците, избра-
ли да работят с нас, изложе-
ни на голям риск за себе си. 
Дължим на тях и техните 
семейства огромен дълг“, 
категоричен е Джонсън.

Великобритания 
удвои финансовата 

помощ, която 
достигна до 286 

милиона паунда за 
тази година 

Обединеното кралство ще 
отпусне 30 милиона паунда 
за животоспасяваща помощ 
на съседните на Афганис-
тан страни, които могат да 
подпомогнат решаващите 
да напуснат страната. 10 
милиона британски лири 
ще бъдат предоставени не-
забавно на хуманитарни 

партньори, за да могат да се 
изпращат основни доставки 
за приюти до афганистан-
ските граници, както и за 
изграждане на санитарни и 
хигиенни съоръжения. Още 
20 милиона паунда ще бъдат 
разпределени за държави, 
които са потърпевши от 
значително увеличение на 
бежанците, за да подпомог-
нат съоръженията за прие-
мане и регистрация, както 
и да предоставят основни 
услуги.

„От жизненоважно значе-
ние е да помогнем на избяга-

лите от Афганистан и да 
не позволим кризата там 
да подкопае регионална-
та стабилност. Ето защо 
тези животоспасяващи 
консумативи са толкова 
важни. Те ще предоставят 
на афганистанците, кои-
то са изоставили всичко, 
основен комплект, пред-
лагащ подслон и основни 
санитарни условия, докато 
се стремят да вземат жи-
вота си в ръце. Тази помощ 
демонстрира ангажимента 
на Обединеното кралство 
да поеме нашата хума-

нитарна отговорност и 
да подкрепи онези страни, 
които ще се изправят пред 
най-големите изисквания за 
тези разселени лица“, почер-
та външният министър на 
Великобритания Доминик 
Рааб. 

Това е първият транш от 
допълнителното финанси-
ране, обявен от премиера 
Борис Джонсън в отговор 
на кризата, когато той удвои 
вноската на Великобрита-
ния за помощ за Афганис-
тан до 286 милиона паунда 
тази година.

АЛБИОН

Финансовата помощ е удвоена и тя достига 
до 286 милиона паунда за тази година

Местните власти ще полу-
чат щедър пакет от средства 
за подпомагане на преза-
селването на семейства, 
които са пристигнали във 
Великобритания, след като 
са били изложени на риск в 
Афганистан.

Съветите, които подпо-
магат хората чрез схемата 
за презаселване на афганис-
тански граждани (ACRS) 
или схемата за политика 
за преместване и подпо-
магане на афганистанците 
(ARAP), ще получат £ 20 
520 на човек, над 3 години, 

за разходи за презаселване 
и интеграция. Схемата е 
подобна на тази, която беше 
въведена при презаселване 
на сирийски уязвими лица, 
но за повече от 3, а не за 5 
години.

Местните съвети и здрав-
ните партньори, които при-
емат афганистански се-
мейства, също ще получат 
до 4 500 паунда на дете за 
образование, 850 паунда за 
покриване на разходите за 
обучение по английски език 
за възрастни и 2 600 паунда 
за покриване на разходите 

за здравеопазване.
Още 20 милиона паунда 

гъвкаво финансиране ще 
бъдат предоставени за под-
помагане на местните вла-
сти, които имат по-високи 
разходни бази, свързани с 
допълнителни услуги. Обя-
веният фонд за разходи за 
жилища на пристигащи от 
Афганистан ще се увеличи 
от 5 милиона паунда на 
17 милиона паунда и ще 
действа още 2 години, за да 
помогне на местните власти 
да предоставят жилища и да 
даде сигурност, че финан-

сирането ще бъде налично 
в бъдеще.

Вътрешният 
министър Прити  

Пател призова да се 
осигурят повече места 

за нуждаещите се
В писмо до всички мест-

ни власти в Англия, Уелс и 
Шотландия и до изпълни-
телните представители на 
Северна Ирландия минис-
търът на вътрешните ра-
боти Прити Пател отправи 
апел да подпомогнат този 
прочцес и да предложат 
места за хора, идващи от 
Афганистан. 

„Обединеното кралство 
е горда демократична дър-
жава, така че е немислимо 
за много от нас да живеем 
в страх, да не бъдем себе си 
или да нямаме достъп дори 
до най-основните права. 
Ето защо ние предоставяме 
сигурно убежище в Обеди-
неното кралство за хора в 
риск, включително жени и 
момичета и малцинствени 

групи, така че те да могат 
да възстановят живота си 
безопасно във Великобрита-
ния. Финансирането, което 
обявихме, ще помогне на 
новопристигналите да се 
интегрират в британското 
общество, като същевре-
менно ще даде на съветите, 
предлагащи подкрепа, необ-
ходимата сигурност“, заяви 
Прити Пател.

Секретарят на общности-
те Робърт Джерик подчерта, 
че има спешна нужда от по-
вече предложения за наста-
няване, за да се посрещнат 
афганистанските семейства, 
които са останали твърди 
съюзници на Обединеното 
кралство.

„С това допълнително 
финансиране моля всички 
съвети, които все още не 
са се явили, да се свържат 
с нас с твърдо предложение 
за подкрепа, за да помогнат 
на тези семейства да осигу-
рят възможно най-добрия 
старт на новия си живот“, 
каза Джерик.

В рамките на схемата за 
презаселване на афганис-

танските граждани пра-
вителството се ангажира 
Великобритания да приеме 
до 20 000 афганистанци. От 
тях 5 000 още през първата 
година от схемата. При-
оритет ще бъде даден на 
тези афганистанци, които 
са подпомагали усилията 
на Обединеното кралство 
в Афганистан и отстояват 
ценностите, които страната 
споделя, като демокрация, 
правата на жените, свобо-
дата на словото и върховен-
ството на закона, както и 
други уязвими хора, вклю-
чително жени, момичета и 
членове на малцинствени 
групи в риск (включително 
етнически и религиозни 
малцинства и ЛГБТ).

Освен това, за да помогне 
за идентифицирането на 
най -застрашените и уяз-
вимите, правителството 
работи в тясно сътрудни-
чество с Агенцията на ООН 
за бежанците, за да бъдат 
открити бежанците, избя-
гали от Афганистан въз 
основа на тяхната закрила 
и хуманитарна подкрепа.

Местните власти също получават допълнителни средства 
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Великобритания „развърза“ кесията 
за операция „Топло посрещане“ за 

пристигащите от Афганистан
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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От Ружа Велчева

Обедната жега подгони 
стадото юници към навеса 
в края на пасището и скоро 
из въздуха се носеше само 
сладкият звън на преживя-
щи мокри муцуни…

Васил въздъхна доволен 
- време беше за почивка. 
Хвърли раницата под кло-
нестото меше. Прегорялата 
от жегата трева изпука под 
тежестта му и скоро гърбът 
му се намести удобно вър-
ху корубата на чворестия 
ствол. Протегна така силно 
длъгнестите си крака, че 
ставите му заплашително 
изпукаха. Васил се подсмих-
на и се закани на кокалите 
си - стари сте, но… здрави! 
Бог да ви помага - още дълги 
години ще ми служите!… 
Така че по-кротко…

На слънце останаха само 
избелелите муцуни на мара-
тонките му. Време беше май 
да ги сменя, но още имаше 
хляб в тях… Ще издържат 
до първия сняг. Юниците ще 
слязат долу, в краварника, 
и тогава той ще сдаде обек-
та… До другата пролет!… 
Но дотогава има още мегдан 
време!…

Васил нахлупи до носа си 
сламената каубойка, при-
твори очи и заслушан в 
приспивното преживяне 
на укротените от жегата 
животинки, се отдаде на 
размисъл…

Някога, още в юноше-
ските му години, баща му, 
виден хирург и професор 
в Медицинската академия, 
му беше завещал два много 
важни закона - никога да не 
си мие ръцете и никога да не 
отказва на жена. „Така ще си 
изградиш имунитет и към 
вирусите, и към жените, а 

това е гаранция за дълъг 
живот…”

Мъдър мъж беше баща 
му и Васил, като добър син, 
беше се придържал винаги 
към тези закони. С вирусите 
се пребори и сега, вече пре-
валил 70-те години, имаше 
желязно здраве. Виж, с же-
ните не беше така просто… 
Три живота беше живял 
досега Васил и трите бяха 
белязани от непрестанни 
битки с три жени… Жени, 
които беше последвал, за да 
не им откаже…

При тази мисъл Васил 
така заразително се разсмя, 
че враните, скрили се и те 
от жегата в клоните на дъба, 
щяха да изпопадат…

Харесваше му този негов 
четвърти живот. За първи 
път беше доволен от себе 
си. Контролираше електро-
пастира с дълги, понякога 
едночасови, обходи. Красо-
тата на земята около него го 
обгръщаше почти любовно 
и той пееше… Юниците 
явно харесваха гласа му, 
защото наклоняваха глави 
и притихваха. Минаваше 
целия репертоар на патрио-
тичните песни, понякога си 
тананикаше и диско…

Някога, като ученик, сви-
реше на саксофон и беше не-
споделена мечта за всички 
негови съученички. А той, 
отличен ученик, толкова 
беше отдаден на математи-
ката и на музиката, че не 
виждаше копнежа в погле-
дите им. Беше пропуснал 
онези първи трепети на 
юношеството. Затова съв-
сем лесно попадна в капана 
на абитуриентския си бал.

Една негова съученичка 
уж срамежливо го покани 
да я изпрати до квартирата 
след тържеството. Сочна 
и засукана, в науките беше 

доста назад, но изкуството 
на изкушенията й бяха дос-
та добре познати.  И Васил, 
спазвайки един от двата 
закона на баща си да не 
отказва на жена, провлачи 
уморени от танците крака 
след нея по тъмните вече 
улици на градчето им.

Пред входната врата тя 
със загадъчна усмивка го 
покани да изпият по едно 
кафе на раздяла. И той пак 
не отказа. Така изпи най-
дългото и горчиво кафе в 
живота си. След месец, под 
звуците на тъпани и клар-
нети, се наложи да мине 
по същите тези улички с 
една-единствена крайна цел 
- гражданското отделение на 
кметството. Бъдещият му 
тъст беше усетил, че дъще-
ря му е изтеглила голямата 
печалба с това среднощно 
кафе, и бързаше да не изпус-
не златната рибка!

Така започна първият жи-
вот на Васил. Бърза любов 
на едно кафе, кандидатсту-
дентски изпити и ето го в 
крайморския град - студент 
с бременна булка и първи 
изпити. Не усети как се 
изтърколиха петте години. 
Проекти, колоквиуми и 
изпити се преплитаха с пе-
лени, шарки и перманентни 
скандали.

Когато се дипломира и 
пристигнаха в балканския 
град вече с две деца, кафето 
беше почти изпито и в ус-
тата си усещаше само утай-
ка и безкрайна горчилка. 
Разводът беше просто една 
изстрадана закономерност 
и той сложи точка на измъ-
чения брак. Така завърши 
неговият първи живот…

Отърсил се от непоно-
симото вече бреме, здраво 
се хвана за кариерното си 
израстване и като че ли вече 
дишаше по-спокойно. През 
вечерите играеше карти 
с колегите, пиеха върла 
балканска ракия с крехка 
сланинка и се радваше на 
свободата си.

 Но дяволът не спи, готве-
ше му нови изпитания.

На едно от поредните ве-
черни събирания с прияте-
ли видя, че има една красива 
блондинка край масата, коя-
то цяла вечер му изпращаше 
съвсем ясни сигнали, че не й 
е безразличен. Когато сбир-
ката приключи късно след 
полунощ, тя срамежливо 
го помоли да я изпрати до 
жилището й.

Той пак си спомни заръка-
та на баща си да не отказва 
на жена и галантно я поведе 
в нощта. И тя му предложи 
да изпият по кафе. Без да се 
замисли, прие поканата й. 
Влезе за кафе и там остана.

Така започна вторият му 
живот. В кариерата вървеше 
с бързи крачки нагоре. Ско-
ро му предложиха по-висо-
ка длъжност в родния град. 
Устроиха ги с просторно 
жилище. Заплатата беше 
много добра. Скоро им се 
роди дъщеря. Всичко беше 
наред, а нещо не достигаше, 
за да се чувства щастлив и 
спокоен.

Подводни камъни все 
по-често блъскаха дъното 
на семейния кораб и от 
трусовете понякога му се 
завиваше свят.

В комбината, където за-
емаше много висока и от-
говорна длъжност, ставаха 
нередни неща, корупция 
и далавери вършеха отго-
ворни лица, с които той не 
можеше да се пребори и за-
това с радост прие да оглави 
създаването на нова служба 
в съседното малко градче, 
сгушено в Балкана.

Жена му категорично от-
каза да се прости с удоб-
ствата на големия град. Взе 
си дъщерята и просто си 
замина. Така набързо при-
ключи и вторият му живот.

Вятърът на промяната 
след 1989 година довя нови 
надежди за Васил. Заряза 
държавната работа и се 
впусна с двама приятели от 
малкото градче в мътните 
води на търговията. Беше 
време за правене на бързи 
пари.

Третият му живот започ-
на с едно телефонно обаж-
дане. Стара приятелка дълго 
плака в слушалката, че са 
починали родителите й и 
тя сега е сама, много сама… 
Видяха се и тя плака и на ра-
мото му. Търсеше подкрепа. 
А когато една 37-годишна 
девственица проплаче и 
потърси подкрепа от него, 
той как да откаже.

Така мина и трети път под 
венчило. Ах, този закон, 
предаден от баща на син, как 
да откаже на жена, търсеща 
подкрепа и любов?!

Всичко вървеше добре до 
момента, в който гръмнаха 
единия от съдружниците 
му на пъпа на градчето. 
Другият съдружник затъна 
в дългове и Васил усети, че 
може и той да бъде следва-
щият, проснат на паважа…

Трябваше да реагира бър-
зо и сигурно.

Без да се сбогува с никого, 
дори с вече бременната си 
съпруга, запали колата и 
изключи двигателя едва ко-
гато зад гърба му останаха 
и приятелите, и градчето, и 
Балкана, и дори бъдещото 
му дете, което всеки момент 
щеше да огласи света с тън-
кото си гласче!

Заряза колата в едно не-
познато селце далече на юг 
от Балкана. Излезе на ма-
гистралата за София само с 
една раници на гръб. Скоро 
една цистерна спря и той 
след 3 часа потъна за дълго, 
за цели 5 години, в огро-
мния търбух на столицата.

Бяха наистина мътни го-
дини и вече като анонимен 
кофражист изкара всичките 
тези години без някой да чуе 
нещо за него.

Плъзнаха слухове, че е 
отвлечен от конкуренти и 
кредитори, подочу се даже, 
че може да е мъртъв и зах-
върлен някъде из България.

Както и предполагаше, 
жена му продаде колата и с 
тези пари изкараха с четвър-
тото му дете доста години.

Когато след 5 години 
прекрачи прага, забравен 
от всички, видя вече пора-
сналия си син, който го гле-
даше учудено и с известно 
подозрение. Израснал като 
маминото момченце, така 
и не можа да се сприятели с 
баща си. А и жена му беше 
изтрила в сърцето си всички 
други чувства освен безгра-
ничната майчина любов към 
момчето!

Тримата така и не можаха 
да свикнат, че вече са заедно. 
Купиха къща в едно китно 
село, а Васил пак нарами 
туристическата раница и 
този път се запиля далече, 
по строежите на Словения 
- нали си имаше вече нова 
професия - майстор-коф-
ражист.

В бригадата имаше вся-
какви от Балканите - шип-
търи, черногорци и маке-
донци… Той беше единстве-
ният българин, но добре се 
сработваха и като начало 
всичко беше окей. Имаше 
пари за него, а повечето 
изпращаше в България, на 
жена си, и беше спокоен, че 
няма да гладуват.

Докато строежите нама-
ляха, надниците стигаха 
едва за него и един ден чор-
баджията им даде по 100 
евро да могат поне да се при-
берат по родните си места.

Така завинаги се прости 
с кофраджийството и се 
оказа средностатистиче-
ски български пенсионер с 
пенсия колкото да не умре 
от глад. Синът му беше вече 
голямо момче, но така беше 
залепнал за полата на майка 
си, че не искаше нито да учи, 
нито да работи. А майка му 
- орлицата, не виждаше и не 
чуваше никого и нищо ос-
вен порасналото си момче.

И Васил усети, че и с тре-
тия му живот е приключено. 
За последен път нарами ра-
ницата и затвори семейната 

врата завинаги. Край! Три 
жени и четири деца - беше 
се отчел пред обществото. 
Повече никакви жени!

Вече трябваше да се прос-
ти с напътствията на баща 
си, свързани с жените, и 
да изживее по свой вкус 
последния си, четвърти, 
живот.

На автогарата си купи 
местния вестник и дълго 
прехвърля обявите за рабо-
та. Видя, че търсят пазач на 
стадо от 100 юници с елек-
тропастир в една кравефер-
ма. Все пак инженерната му 
диплома щеше да е от полза. 
Наеха го без проблеми.

Парите не бяха много, но 
стигаха да преживее. Сел-
цето му хареса. Младите 
юници бяха кротки живот-
ни и не задаваха въпроси, 
не искаха нищо от него, 
само да ги пази от чакали и 
злосторници.

Големият, широкият, зло-
намереният свят остана 
някъде далече, зад мрежите 
на електропастира. Нямаше 
телевизор, избягваше нови-
ните по радиото и понякога 
само пиеше по една-две 
водки в селската кръчма, къ-
дето старците обикновено 
говореха за пенсии, болести 
и пиене.

В душата му настъпи най-
после вселенски мир и ти-
шина.

Васил свали каубойката, 
дълго три запотената си 
глава и хвърли бърз поглед 
към пладнуващите юници. 
До една от тях видя нещо 
голямо и черно и сърцето му 
подскочи. Куче ли е, чакал 
ли е...? Затича се към навеса 
и от това, което видя, така 
силно се разсмя, че чак по-
иска с пълно гърло да запее.

Първескинята кротко 
ближеше току-що роде-
ната си рожба и скоро то 
се изправи на тънките си 
крачета. Толкова красота 
имаше в тези първи стъпки 
на теленцето. Красота и 
величие, подарено от Май-
ката-Природа!

Трябваше да звънне на 
ветеринаря долу, в краве-
фермата.

Докато го чакаше, прочис-
ти гърло с глътка вода и запя 
любимата си песен „Откак 
се е зора зазорила…”.

„Трябва непременно да 
намеря думите на онази 
песен за Райна Княгиня…” 
- помисли си Васил и погали 
с много нежност мокрото 
гръбче на теленцето.

Широкият свят, останал 
далече там, зад електропас-
тира, загадъчно се усмихна 
на Васил, поел за първи път 
по своя воля към своя по-
следен, четвърти, живот…

ОчИ в ОчИ

Четвъртият живот на Васил
Ружа Велчева е родена през 

1946 г., живее във Вeлико Тър-
ново. Инженер по професия и 
поет по душа.

Носител на Първа награда 
за поезия в Националния кон-
курс „Свищовски лозници“ и 
на юбилейния 15-и конкурс 
на името на Никола Вапцаров, 
организиран от НЧ „Н. Вапца-
ров“ – София, и втора награда 
за хайку в Международния поетичен конкурс в Мелник, 
както и на много други национални награди от различни 
конкурси за поезия и проза.

Нейни стихове са преведени и публикувани в различни 
антологии и е-сайтове по света на испански, английски, 
френски, сръбски, украински и китайски език.

Член е на Световното движение „POETAS DEL 
MUNDO“, на литературното общество „НОВА СОЦИ-
АЛНА ПОЕЗИЯ“ и на Лига на българските писатели в 
САЩ и по света. Член на Съюза на българските писатели.

Автор на 16 книги – 12 с поезия и 4 – проза. Последната 
й стихосбирка „На върха на иглата“ (Enelfilodelaaguja – 
двуезична, на български и испански) се разпространява 
от началото на тази година от AMAZON.
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Голяма част от българите 
не желаят да се ваксини-
рат срещу коронавирус. 
Последното социологиче-
ско проучване на „Галъп 
Интернешънъл“ по темата 
потвърждава този факт 
донякъде - 45% от анкети-
раните не са ваксинирани 
и не възнамеряват да го 
направят. Това са най-вече 
млади хора, а част от тях 
са представители на марги-
нализираните общности. 
Около една пета от пълно-
летните българи вече са на-
пълно ваксинирани. Също 
толкова отговарят, че още 

не са, но ще го направят. 
Предполага се, че една част 
от тях отлагат ваксинацията 
след прекарано заболяване.

Основният извод от про-
учването е, че българското 
общество се оказва разде-
лено на две – привърженици 
и противници на ваксините 
срещу коронавирус. 

5% от анкетираните са 
заявили, че са ваксинирани 
с една доза от ваксина срещу 
коронавирус, а 19,2% казват, 
че са ваксинирани с две 
дози. 21,5% признават, че 
не са ваксинирани, но ще 
се ваксинират. В тази гру-
па попадат най-вече хора, 
които твърдят, че вече са 

боледували. Според социо-
лозите е валидна хипотеза-
та, че част от изоставането 
с ваксинирането в България 
се дължи именно и на това, 
че мнозина са прекарали 
болестта,  затова не бързат 
да се имунизират. 

Вероятно 
преболедувалите 

коронавирус в 
България са много 

повече от  официално 
отчетените

Социологическите данни 
за броя на преболедувалите 
коронавирус  се отчитат ус-
ловно, доколкото става дума 

най-вече за декларативни 
отговори по твърде деликат-
на тема. Освен това няма как 
да се отчете безсимптомно-
то преболедуване, посочват 
от „Галъп Интернешънъл“. 
Оттам обаче коментират, 
че показателите показват 
консистентни тенденции в 
поредицата месечни вълни 

на изследване на агенцията, 
което дава основание да се 
вземат за добра отправна 
точка.  Те сочат, че пребо-
ледувалите у нас са в пъти 
повече от официално от-
четените. Ако процентите 
експериментално се отнесат 
не само към пълнолетните, 
но и към всички българи, то 

може да се каже, че близо 2.5 
милиона са преминали през 
заболяването. 

Данните са от редовното, 
независимо изследване от 
тридесетгодишната програ-
ма на „Галъп интернешънъл 
болкан“, проведено между 
2 и 10 септември по метода 
„лице в лице“.

БЪЛГАрИЯ

Против са предимно младите и представителите 
на маргинализираните общности
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Бившите министри от 
служебния кабинет на Ру-
мен Радев са на стартовата 
линия за участие в предс-
рочния парламентарен вот, 
след като обявиха идеите 
си за участие в политиче-
ския живот на страната. 
Оказа се, че амбициите на 
проекта им „Продължаваме 

промяната“ са доста големи. 
Друг въпрос е колко осно-
вателни са те, но това ще 
стане ясно съвсем скоро. 
Двамата представиха своя 
екип, който на пръв поглед 
изглежда, че е предимно от 
млади и добре образовани 
специалисти. 

Кирил Петков заяви, че 
в последните 4 месеца е 
започната промяна и тя 

трябва да продължи.  
„Всъщност вие ни позна-

вате, не включваме нищо 
ново, просто искаме да про-
дължим направеното през 
тези четири месеца. Не е 
важно дали си ляв, или десен, 
важното е да си почтен”, 
каза Кирил Петков.

Мнозинство от 
120 депутати в 

следващото Народно 
събрание, възможно 

ли е то? 
Петков обясни, че целта 

е в следващото Народно 
събрание да се постигне 
мнозинство от 120 депу-
тати, което да е един вид 
коалиция на почтените. 
Ден след това обаче стана 

ясно, че „Продължаваме 
промяната“ няма да се коа-
лира нито с „Демократична 
България“, нито с формаци-
ята около Мая Манолова за 
предстоящите извънредни 
парламентарни избори. 

Асен Василев обяви, че 
са потърсени от, цитирам, 
„безброй партии“, с предло-
жение да станат мандатоно-
сители, като се запази името 
„Продължаваме промяна-
та“. Няколко дни по-късно 
от политическата формация 
заявиха, че са намерили две 
партии, чиито регистрации 
да използват за предсто-
ящия вот. Това са „Волт“ и 
„Средно европейска класа“.

Кирил Петков отрече въз-
можността за предизборна 
коалиция между ДБ и фор-

мацията на Мая Манолова 
за изборите, но приветства 
идеята за следизборна та-
кава.

„Продължи 
промяната“ не е 

президентски проект, 
но ще подкрепят 

Румен Радев на вота
Бившите министри от 

предпоследния служебен 
кабинет, сформиран от пре-
зидента Румен Радев, са 
категорични, че техният 
проект „Продължаваме 
промяната“  не е прези-
дентски. 

„Това не е президентска 
партия. Ние много го харес-
ваме, защото през последни-
те три месеца той ни даде 

пълна свобода на действие“, 
обясни пред българските 
медии Петков.

Те обаче също така казват, 
че ще подкрепят кандидат-
президентската двойка Ру-
мен Радев и Илияна Йотова. 

Остават открити въпро-
сите: възможно ли е лъка-
тушенето между дясното и 
лявото да доведе до реална 
промяна в политическия 
живот на страната? Или 
просто ще имаме още един 
нов политически проект, 
който да обере протестния 
вот срещу традиционните 
партии, и след това да бъде 
пуснат в нищото, без да се 
стигне до реално, стабил-
но и силно управление на 
България?

Отговорите ще получим 
много скоро, тъй като бъл-
гарите в страната и по света 
ще гласуват на 14 ноември 
за президент и за парламент. 

Бившите министри Кирил Петков и Асен Василев 
влизат в битката за парламент с партия под наем

„Продължаваме промяната“ ще се яви 
на извънредния парламентарен вот

Българите са разделени в мнението 
си за ваксините срещу Covid-19

БГ БЕН

www.gallup-international.bg/
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Интервю на Тoni Rock

- Aloha, Chris, и добре 
дошъл в Rock Arena! Какво 
беше началото за Alestorm?

Chris  Bowes: Aloha на 
всички ваши читатели! 
Всичко започна преди 18 
години, когато аз и наши-
ят оригинален китарист 
Vincent Jackson Jones бяхме 
в симфоничната детметъл 
банда Astral  Fracture. Вече 
имахме издаден албум чрез 
Napalm Record, но не върве-
ше толкова добре. С течение 
на времето групата почти 
спря да функционира, но аз 
продължавах да пиша му-
зика предимно за самолети 
и пилоти. В един момент 
решихме да приключим с 
Astral Fracture, променихме 
стила и се преименувахме 
на  Alestorm. В медиите се 

получи смешно недоразу-
мение, в което някой писа, 
че сме свирили за „пирати“ 
вместо за „пилоти“, което 
всъщност ни даде идея и 
така приехме пиратския 
образ, ха-ха! Napalm Record 
бяха заинтригувани от иде-
ята за Alestorm и ни пред-
ложиха продължение на 
договора, който имахме с 
тях още като Astral  Fracture. 
Останалото е история!

- Имаш ли текст,  вдъх-
новен от реалния живот?

Chris  Bowes: Не, всички 
те са художествена измис-
лица и в тях се говори пре-
димно за „глупости” като 
духове и пиене на ром!

- „Curse  Of  The  Crystal  
Coconut ” бе издаден мина-
лата година, с кого рабо-
тихте по този албум?

Chris  Bowes: Китаристът 
ни Mate  Bodor написа поч-
ти цялата музика за този 
албум. Аз и Elliot  Vernon 
(keyboards) пък написахме 
текстовете на песните. За 
пореден път работихме с 
дългогодишния ни проду-
цент Michael Barber, който 
е известен и с работата си 
с британската група Death  
Metal  Acrania. Ние всич-
ки се чувстваме наистина 
страхотно за този албум! 
Ще има големи хитове и 
мисля, че „Treasure  Chest  
Party  Quest“ и „Pirate  Metal  
Drinking Crew“ ще бъдат 
едни от любимите парчета 
на феновете! В подкрепа на 
този албум ще направим 
турне, което стартира в 
края на ноември, с дата в 
Лондон на 11-и декември, 
на O2 Academy Brixton, от 
19 часа. Заповядайте!

- За песента „Mexico“ от 
предишния ви албум снима-
хте в България, разкажи ни 
за някои забавни моменти 
около заснемането на ви-
деото? 

Chris  Bowes: Беше стра-
хотно забавление! Снимахме 
в България, там е красиво и 
определено ни излезе много 
по-евтино. Аз съм запален 
ездач на коне и за мен най-
добрата част от снимките 
по този клип беше язденето 
на... магаре! Най-лошата част 
беше сцената с борбата за 
храна – ние всъщност сме 
вегани, така че веднага след 
заснемането трябваше да 
изплюем (повърнем)  цялата 
мексиканска храна!  Отвра-
тително е! 

“Mexico” – https://www.
youtub e.com/watch?v=-
r8jlHDBMsw

- Сами ли проектирате 
визията си? Кой създава 
пиратските ви дрехи?

Chris  Bowes:  Всъщност 
нашият австралийски прия-
тел Matthew  Bell се занимава 
изключително с визията 
ни. Той е перфектен в това, 
изучавал е в детайли всичко, 
свързано с традиционните 
средновековни пиратски 
дрехи и атрибути. Matthew 
прави всички наши ризи, 
панталони, пиратски шапки 
и дори оръжията ни! Харес-
ваме работата му и носим 
неговите неща, докато не се 
разпаднат на сцената! 

- Alestorm е смесица от 
епичен модерен фолк ме-
тъл с елементи на келтско 
звучене. Имате ли идеи да 
направите нещо различно 
с вашия музикален стил?

Chris Bowes: Определено 
не желаем да се вместваме 
в някакви рамки и ограни-
чения. Затова мисля, че е 
добра идеята да се върнем 
към нашите симфонични 
детметъл корени, каквито 
имахме в старите дни на 
Astral  Fracture. Надяваме се, 
че феновете ни няма да имат 
нищо против – промяната 
ще бъде постепенна, така че 
никой да не забележи, ха-ха!

- През 2013 година си 
тръгнахте с награда от 
NorthernIrish  Grammys 
за „Best New  Pirate Metal 
Band“... 

Chris Bowes: Това беше 
огромна чест за нас! Сигу-
рен съм, че всеки британец 
знае колко престижно е да 
се спечели NorthernIrish  
Grammys.  Басистът ни е от 
Северна Ирландия, а там 
е най-голямата пиратска 
метъл сцена, така че е стра-
хотно да получиш признание 
сред други  големи име-
на като Yarhook, Rumahoy, 
Waylander, Deathgrog. 

- Как реагира твоето 
семейство, когато им за-
яви, че ще ставаш метъл 
музикант? 

Chris  Bowes: Като тий-
нейджър бях запален по 
класически блекметъл банди 
като Venom, Darkthrone и 
In Flames. Именно в този 
период реших, че ще ставам 
метъл музикант, но семей-
ството ми определено беше 
разстроено от този факт! Те 
искаха да поема семейния 
бизнес – имаме магазин за 
металообработване, където 
правим обичайни ремаркета 
за коли. Печелят се добри 
пари, но тази работа е доста 
трудна и не е за мен. Така, 
вместо да стана „бизнесмен”, 

станах музикант.

- Спомняш ли си първия 
голям концерт, на който 
си бил? 

Chris Bowes: Това се случи, 
когато бях на 15. Отидох да 
гледам Diamond Head на O2 
Arena в Perth, Scotland. Беше 
страхотно! С тази банда 
започна любовта ми към 
хевиметъла. 

- Следиш ли модерната 
метъл сцена и какви банди 
предпочиташ да слушаш?

Chris  Bowes: Към днеш-
на дата вниманието ми е 
насочено повече към пауър 
метъл. За мен Freedom Call и 
Power  Quest са най-добрите 
в този жанр. Обичам тези две 
невероятни банди с толкова 
добре написани песни!

- Седмица без Rum (на-
питка), седмица без Секс 
или седмица без Музика?!

Chris  Bowes: Седмица без 
секс! Предпочитам да пия 
ром, слушайки хевиметъл!

- Твоето послание към 
всички Metal Pirates на Ос-
трова...

Chris  Bowes: Бъдете здра-
ви и яжте само рециклирана 
шунка!

На Арената днес:

Aloha на „пиратите“ Alestorm

Alestorm е шотландска банда, която 
умело смесва фолк метъл и пауър 
метъл, създавайки коктейл от песни 
за пирати, море, пиене, съкровища 
и забавления. Поради тематиката 
в музиката им критици и фенове ги 
заклеймиха като “пиратска метъл” 
група. След няколко успешни албу-
ма Alestorm се завърнаха с епичния  
“Curse Of The Crystal  Coconut “, който 
бе издаден през май 2020 чрез Napalm 
Record. Всеки следващ албум на банда-
та е по-добър от предходния, като ви-
наги успяват да запазят оригиналност 
и дух, допълнени с така характерните 
за тях хармоники, китарни и клавирни 

сола. 
Тази неудържима „парти метъл 

машина”, която някога определяше 
собствената си музика като „глупави 
песни за напиване и кражба на съкро-
вища“, днес достига високи позиции 
в класациите и доказва, че принад-
лежи към ТОП на най-аплодираните. 
В съпорт на новия си албум Alestorm 
ще направят европейско турне, което 
стартира в края на ноември. 

Днес за всичко това ще разговаряме 
с нашия специален гост – „Captain“ 
Christopher Bowes! Представяме ви 
това интервю на Rock Arena специално 
за читателите на БГ БЕН.

Снимкa: Alestorm

Curse of the Crystal Coconut – 
album

Сайт на Alestorm: www.alestorm.net
Снимкa: Alestorm
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Taylor Momsen – ‘The  
Pretty  Reckless’ 

Малко са тези, които на 23 
години успяват да баланси-
рат между кариери на актри-
са, модел и потенциална рок 
звезда. Родената в Мисури 
красавица е актриса, певица, 
модел и вокалистка на аме-
риканската рок банда от Ню 
Йорк ‘The Pretty  Reckless‘. За 
музиката тя казва, че това е 
място, където може да бъде 
себе си... Дебютният албум 
на бандата - ‘Light  Me Up‘, 
излиза през 2010 г. в Обеди-
неното кралство, а първият 
сингъл в него - ‘Make Me 
Wanna Die‘, достига 16-о 
място в британските рок 
класации. През 2011 г. гру-
пата подгрява три концерта 
от турнето на Guns N’ Roses, 
а година по-късно те са и 
подгряваща група за някои 
от концертите от световното 
турне на Marilyn Manson. Ча-
ровната блондинка е позната 
и на зрителите от малкия 
екран с ролята си на Джени 
Хъмфри в сериала ‘Клю-
карката‘ на телевизия CW. 
В света на модата тя попада 
едва 14-годишна и подписва 
договор с IMG. През 2010 г. 
Taylor позира като лице на 
британската модна верига 
New Look и същата годи-
на се превръща в лице на 
модната линия на Мадона 
– ‘Materialgirl‘. Малко след 
това е обявена и за модел 
на новия аромат на Джон 
Галиано. В момента Тейлър е 

рекламно лице на колекция-
та от японската модна марка 
чанти SamanthaThavasa и 
паралелно с това има ус-
пешна музикална кариера. 
Блондинката е неизменна 
част от кориците на всички 
световни фешън списания, 
независимо дали с ролята 
си на актриса, рок звезда или 
фотомодел. 
Maria  Brink – ‘In This  

Moment‘
Maria  Brink е една от секс 

символите на твърдата му-
зика в последните няколко 
години. През 2010 г. Brink ог-
лавява класацията - “Hottest  
Chickin  Metal”, а през 2013 и 
2015 получава приза  “Rock 
Goddessof the Year” на еже-
годния конкурс на „Loudwire 
Music Awards“. Списание 
„Revolver  Magazine“ пък 
я нарежда в класацията 
си като една от “25 Hottest  
Chicksin  Hard  Rock&Metal”. 
Maria става майка, когато е 
само на 15, песните «He Said 
Eternity» и «All For You»  пос-
вещава на сина си Davion. В 
преследване на мечтите си на 
18 тя заминава за Los Angeles 
с желание да се развива в 
креативна насока. Така през 
2005 среща китариста Chris 
Howorth и заедно полагат 
началото на метъл бандата 
‘In This Moment‘. Издават 
5 албума, като заглавната 
песен от „Blood“ (2012) е 
сертифицирана със злато 
от RIAA. През 2015 г. In This 
Moment правят впечатляващ 

дебют в топ 10 класациите с 
албума „Black Widow“, който 
достига до 8-ма позиция на 
Sound Scan/ Billboard 200 и 
почетното 3-то място в Hard  
Rock  Albums на Billboard. 

Lzzy  Hale - 
‘Halestorm‘ 

Хард рокът отдавна не е 
бил толкова секси. През 2015 
г. вокалистката на Halestorm, 
която свири на китара, кий-
борд и пиано, успя да оглави 
класацията на сп. “Revolver” 
за най-сексапилните дами 
в хард рока. През 2013 г. 
сингълът ‘Love  Bites (SoDo 
I)‘ изстреля Лизи и бан-
дата в друго измерение и 
заслужено спечели Grammy. 
По подобие на своя голям 
хит фронтдамата наистина 
знае как да „хапе” здраво. 
В интервю за HNGN.com 
талантливата изпълнителка 
споделя, че според нея се-
ксът и рокът вървят ръка 
за ръка и затова този стил 
музика има толкова фено-
ве. Lzzy  Hale казва още, 
че в момента поколението 
е по-срамежливо, а 80-те 
са били ера на мачовците. 
Тя защитава и своите ко-
лежки, които понякога са 
обвинявани, че не продават 
музика, а телата си. “Никой 
не ми е казвал: “Хей, можеш 
ли да се облечеш по-секси, 
или да те снимаме без тази 
риза?”. Всичко, което съм 
направила, е било просто 
защото аз съм го поискала.”  
Lzzy  Hale завършва темата с 

посланието, че всеки трябва 
да прави това, което иска, но 
“ако искате кариера в музи-
ката, не бъдете само дълги 
крака, а работете здраво и 
репетирайте с бандата си”. 
Малко преди да създадат 
бандата през 1997 г., Lzzy  
Hale и брат й Arejay (drums) 
активно пишат и правят 
оригинална музика, още ко-
гато са само на 10 и 13. Lzzy 
започва уроци по пиано на 
5-годишна възраст, по-късно 
преминава на кийборд, а на 
16 се захваща сериозно с ки-
тарата. Към днешна дата да-
мата предпочита предимно  
Gibson. Halestorm е една от 
най-успешните американски 
рок банди и вече 20 години 
радва феновете по цял свят. 
Групата е известна и с това, 
че годишно прави по около 
250 концерта. Halestorm има 
съвместни турнета и множе-
ство участия с банди като 
Alter  Bridge, Seether, Staind, 
Papa  Roach, Three  Days  
Grace, Buckcherry, Disturbed, 
Shinedown, Evanescence и 
много други. 

Kobra  Paige – 
‘Kobraandthe  Lotus‘

Готови ли сте за ‚метална‘ 
змийска хапка? Това ве-
роятно е най-добрата въз-
можност да почувствате 
‚отровата‘ на очарователна 
змия, която ще тече във 
вените ви под формата на 
oldschool  Heavy  Metal! Става 
дума за огнената Kobra  Paige, 
основател, композитор и 

фронтменка на канадската 
банда Kobraandthe  Lotus. 
Тя е красива и секси и за 
щастие нищо не е преуве-
личено. През 2013 година 
Paige е включена в листата 
на “Top 25 Womenin  Hard  
Rock § Metal“. Тази класи-
чески обучена певица не 
пее симфоничен метъл. На 
7-годишна възраст тя за-
почва с уроците по пиано и 
класическо пеене, но когато 
е на 15 след концерт на Judas  
Priest тя решава, че именно 
твърдата музика ще е нейна-
та посока. “Когато видях как 
тълпата изригна на парчето 
‚Painkiller‘, вече знаех, че аз 
трябва да бъда част от тази 
култура!”, казва Paige в ин-
тервю за сп. ‘Revolver‘. Случ-
ва се така, че само четири 
години по-късно в Лондон 
Kobra  Paige и нейната банда 
са подгряваща група за кон-
церт именно на Judas   Priest. 
Kobraandthe  Lotus правят 
множество съвместни тур-
нета и участия с имена като 
Judas  Priest, Kamelot, KISS, 
Def  Leppard, Max  Cavalera, 
Slash, James  La  Brie, Udo  
Dirkschneider и други. 

Alissa  White-Gluz - 
‘Arch  Enemy‘

Кой би предположил, че 
едно толкова нежно и крехко 
създание каквато е канадка-
та Alissa  White-Gluz може да 
бъде ‘гневният режещ глас‘ 
на сформираната преди 22 
години шведска мелодична 
детметъл банда Arch  Enemy! 

Песента ‘You  Will  Know  
My  Name‘ показва мощните 
режещи вокали на Alissa, на 
които биха завидели утвър-
дени мъжки изпълнители 
от най-тежката артилерия 
на метъла! Атрактивна-
та красавица е избирана 
многократно като една от 
“Thehottestchicksinmetal” на 
сп. ‘Revolver‘. От няколко 
години дамата е обвърза-
на с Doyle  Wolfgang von  
Frankenstein – китарист на 
култовите Misfits. През 2014 
Alissa  White-Gluz официал-
но се присъединява към Arch  
Enemy, но преди това дълги 
години бе вокалистка на ка-
надската банда The  Agonist, 
а също така е била гост-во-
калист за някои от албумите 
на Kamelot и Delain. По този 
повод тя направи изявление, 
казвайки: “Горда и щастлива 
съм да обявя нова глава от 
живота и музикалната си 
кариера. ‘Wages  of  Sin‘ (2001) 
на Arch  Enemy е първият 
метъл албум, който някога 
съм купувала, и беше любов 
от първо слушане. Не се 
случва често да получиш 
телефонно обаждане от лю-
бимата си банда с покана да 
се присъединиш към нея! 
Развълнувана съм, че имам 
възможността да работя с 
толкова талантливи музи-
канти! Музиката е завинаги, 
метълът е безграничен и 
това е само началото!” .

За контакти с Rock Arena: Моб. тел: 078 23 922 499, e-mail: rock_arena@abv.bg | www.facebook.com/rockarenarecords/
Редактор: Toni Rock

Женската красота в тежкия рокНякога рокът и метъ-
лът бяха само „мъжки 
спортове“, но с еволюци-
ята на музиката ролята 
на дамите в тях става 
все по-голяма. Много ус-
пешни банди привличат 
внимание с атрактивно 
женско присъствие в тях 
и визия, далеч по-раз-
лична от захаросания 
стил на поп дивите. Без-
спорен пример за това 
са кралиците на твър-
дата музика - Lita Ford, 
Joan Jett, Doro Pesch... 
безумно талантливи, 
красиви и много сек-
си. И поради цялостния 
им музикален принос 
тяхното почетно челно 
място остава незаме-
нимо! Днес обаче ще 
ви представим едни от 
най-сексапилните жени 
в света на по-тежкото 
звучене през последни-
те няколко години.  

Сборна 
Rock Arena
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Според резултатите на 

проучване на  World of Tea 
само 9% от англичаните 
помнят на каква възраст 
са почнали да пият чай. 
Повечето казват просто 
„Откакто се помня“. Про-
тивно на очакванията на 
чужденците, в цяла Велико-
британия пиенето на чай не 
е нещо специално, а част от 
ежедневието на хората - те 
пият от 2 до 4 чаши на ден, 
постоянно, и без особена 
разправия. Но стане ли 
въпрос за Proper English 
Tea, нещата се променят 
ето как... 

Англичаните се запозна-
ват с чая през XVII в., но 
особен принос за популя-
ризацията му има една… 
португалка. През 1662 г.  
португалската инфанта Ка-
терина Браганза се омъжва 
за крал Чарлз II и носи в 
двора любимата си напитка 
– чая. Той вече е известен на 
група напредничави аристо-
крати в Лондон, но младата 
кралица го превръща в  част 
от етикета и предпочитана 
напитка по време на лите-
ратурните вечери – светски 
събития, популярни по това 
време в столицата.

Чай, но какъв…
Под пиене на чай англи-

чаните разбират черен чай, 
най-често произведен нейде 
из обширните азиатски ре-
гиони на бившата империя 
- Индия, Шри Ланка, евен-
туално Източна Африка. 
Останалите неща са хуба-
ви… но не са чай.

71% ползват чай в тор-
бички, а 69% правят чая 
направо в чашата си, без да 
си усложняват живота с Теа 
Pot. За ужас на чужденците  
англичаните вече не полз-
ват добрите стари свирка-
щи чайници, а обикновени 
електрически водонагрева-
тели. Тук практиката е по-
бедила дори и традицията.

Ето кои са 
популярните видове 

чай:
- English Breakfast  tea
- Earl Grey (bergamot  

flavoured)
- Premium Darjeeling
- Assam
Най-популяренq според 

проучваниятаq е именно 
English Breakfast. Той е сме-
ска от чаени листа от Асам, 
Цейлон и Кения. Наситен, 
силен чай, завоювал попу-
лярност по време на Викто-
рианската епоха и все още 
любим на англичаните.

Нищо не е в състояние 
да попречи на пиенето 

на чай

Макар чай да не расте ни-
къде в Англия, “английски 
чай” наистина има. Това 
по същество са най-добри-

те чаени смески на света, 
направени и опаковани в 
самата Великобритания. И 
което е много любопитно 
– чайовете на марки като 
Twinings, Tetley или даже 
Ahmad, купени където и да 
е по света, нямат същия вкус 
като тук. Причината е, че в 
останалите държави те ид-
ват директно от Индия или 
Цейлон, а тези в Англия се 
правят като смеска на място. 

Можете да купите хубав 
английски чай във всеки 
голям магазин. Разбира се, 
за много редки смески ще 
трябва да посетите специ-
ализиран магазин, където 
ще получите и безплатен 
урок по темата. Много от 
популярните английски 
марки са познати извън 
острова като Tetley, Brooke 
Bond, Newby, но има и мар-
ки, които са много популяр-
ни само у дома като PG Tips, 
Yorkshiretea, Typhoo – все 
отлични чайове и много 
обичани от англичаните.

Чаени бисквити 
Проучване посочва, че 

50% от британците като 
цяло обичат да си пийват 
чай с бисквитки, които мо-
гат да се топят в него. Те са  
известни у нас като „Чаени 
бисквити”. 83% от анкети-
раните си сипват и мляко, 
а само 33% ползват захар. 
Явно бисквитките са им 
напълно достатъчни.

Англичаните наричат бис-
квитите biscuits, а думата 
cookie им е ясна… но неу-
местна. Бисквитата трябва 
да е твърда, хомогенна и да 

идва в пакет. Луксозните 
варианти са покрити с нем-
ного шоколад. Ако с него се 
прекали, вече не е бисквита, 
а chocolate bar.

Time for Tea?
Трябва да уточним, че 

англичаните имат странно 
разделение, когато става 
дума за различните хране-
ния през деня. Единстве-
ното, по което те нямат две 
мнения, е закуската – тя си е 
breakfast по всички региони 
и за всички социални групи. 
При следващите яденета 
настъпва лека бъркотия…

Lunch, или онова, което 
ние познаваме като обяд, се 
ползва като термин само от 
определени групи хора, ос-
новно на юг и особено в сто-
лицата. На много места тази 
дума не се ползва, обядът се 
нарича dinner… а вечерята 
е Теа, комбинирана с по-
късна Supper т.е. един вид 
“похапване“. Или някакви 
вариации на двете. Затова 
е хубаво преди да приемeте 
покана за Теа или Dinner 
да разберете какво точно 
има предвид любезният ви 
домакин. 

Afternoon English Tea оба-
че се сервира около 5 следо-
бед (а не както ни е познато 
от истoрията в 4) и включва 
определени артикули. Това 
явление не е ежедневие 
за англичаните, а има по-
скоро социална функция 
и се случва като повод за 
виждане и гости, както и за 
практикуване на любимия 
английски спорт – тънкото 
клюкарстване.

Английски чаен етикет
В съответствие с  англий-

ския чаен етикет на гостите 
при сервиране на Proper 
English Tea се предлага из-
бор, който може да достигне 
до 8-10 сорта чай. Масич-
ката за чай се разполага в 
гостната до камината. По-
кривката трябва да е в един 
тон, бяла или синя. Всички 
чаши и чинии трябва да са 
от един сервиз, а приборите 
от един комплект.

Храната се слага дори и 
преди самия чай, като се 
сервира, когато гостите вече 
са се настанили. Понякога 
можете да видите и подне-
сени в чинийка парченца 
лимон – те се добавят като 
екзотична добавка към ча-
йовете с бергамот и зелените 
китайски сортове.

Големият въпрос на ан-
глийското чаепиене, про-
вокирал не една салонна 
война, е дали чаят се сипва в 
млякото, или млякото в чая. 
Традицията обаче си казва 
думата и тук – според нея 
първо се налива млякото, 
а после горещият чай. Това 
се оказва практичен трик 
за предпазване на скъпия 
костен порцелан.

Когато всички са готови 
с избора си на чай, се взема 
чайник, в него се налива 
малко гореща вода, която да 
обмие стените, и се изсипва. 

После в него се слага 1 чаена 
лъжичка насипен чай на 
глава. Залива се с прясна 
сварена вода и се изчаква 5 
минути. Обикновено на все-
ки гост се прави собствен 
чайник чай. Ако обаче гос-
тите са достатъчно близки, 
се взема голям чайник,  за 
да се приготви  достатъчно 
за всички количество чай. 

За петте минути от чая 
се отделят всички неща, за 
които го обичаме – първо, 
ефирните масла, после та-
нинът, накрая кофеинът  
и истински силният вкус. 
Готовият чай се налива не-
забавно и се пие горещ.

64-милионното население 
на Великобритания еже-
дневно изпива 165 милиона 
чаши чай, като 86% от тях 
се пият у дома. Ето какво 
освен чайник трябва да има 
на масата:

– Канички с мляко.
– Захарница, ако някой 

все пак иска захар в чая си, 
и щипки.

– Големи чинии.
– Малки чинии.
– Удобни за мазане ножо-

ве и вилици.
– Двойно на броя гости 

чаени лъжички.
– Чинийка за поднасяне 

на сладко.
– Чинийка за поднасяне 

на сметана.
Източник: 

https://novosianie.com

ДОБре ДОШЛИ в АНГЛИЯ

10 Forest Road E17 6JJ tel. 020 850 908 57

7 Wordsworth Parade N8 0SJ tel. 020 888 134 90

166 The Grove E15 1NS tel. 074 46 054 880

177 Tooting High Str. SW17 0SZ tel. 020 876 757 60

46 Longbridge Road IG11 8RT tel. 078 86 185 106 

Любими български закуски 
и баници

Боза, айран и много други

Работим и по заявка 
на клиента

Приемаме поръчки за вити баници, погачи и питки

Пиенето на чай - най-британският от 
всички ритуали на Острова

В пет следобед е време за чай. 
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Денят на независимост-
та все още някак трудно 
се вмества в съзнанието 
на съвременния българин. 
Може би защото последен 
- едва през 1998 г., намери 
най-сетне място в списъка 
на официалните празници. 
Или пък защото съвпада със 
златната нега на последните 
слънчеви септемврийски 
дни. Когато българинът ми-
сли повече за грозде и вино, 
отколкото за държавност и 
суверенитет.

Но причината не е само 
в това.

Датата 22 септември, за 
разлика от Съединението, 

цели 45 години бе не само 
забранена, но и съзнателно 
заличавана от историческата 
памет на нацията. Просто 
защото бе свързана прека-
лено много с личността на 
цар Фердинанд и с правител-
ството на Демократическата 
партия начело с Александър 
Малинов. А един цар и един 
„реакционен” буржоазен 
политик нямаха право да 
бъдат запомнени с нещо 
добро. И за да заличи всяка-
къв спомен за събитието, на 
следващия ден - 23 септем-
ври, с паради, илюминации 
и производство на офицери 
в по-горен чин се отбелязва-
ше поредната годишнина от 
Септемврийското въстание 

през 1923 г., обявена за праз-
ник на Българската народна 
армия.

Специалистите по наро-
допсихология твърдят, че 
липсата на постоянство и 
степенуване на политиче-
ските приоритети е един от 
големите недъзи на българи-
на. Действията на управля-
ващия ни елит от Съедине-
нието през 1885 г., та чак до 
Балканската война обаче оп-
ровергават тази теза. Защото 
именно в тази епоха стъпка 
по стъпка те измъкват Бъл-
гария от мъртвата хватка 
на Берлинския договор и я 
правят равноправен член на 
европейското семейство.

Обективно погледнато, 
Берлинският договор нико-
га не е бил спазван - още от 
деня на подписването си. На 
България е забранено да има 
редовна армия. Но въпреки 
това още първият военен 
министър генeрал Паренсов 
я въвежда. Забранено ни е 
да имаме и военен флот. Но 
и той е създаден веднага. И 
никой не си и помисля да съ-
баря крепостите на старите 
турски гарнизони. Въпреки 
чe и това трябва да се на-
прави съгласно решенията 
в Берлин.

Сключените търговски до-
говори по времето на Стефан 
Стамболов и Константин 
Стоилов пък са крещящо 
нарушение на финансовите 
клаузи на Берлинския дого-
вор. През 1899 г. България 
сяда на първата конферен-
ция за разоръжаване в Хага 
като де факто суверенна 
държава, а през 1902 г. дори 
е сред учредителите на Ин-
терпарламентарния съюз. За 
„дреболии” от рода, че още 
княз Александър I Батенберг 
започва да учредява ордени 
и медали - също без да има 
това право - не си струва да 
говорим.

Така двама монарси и 
цяла поредица правител-
ства работят упорито за 
фактическото премахване 
на зависимостта на Княже-
ство България от Истанбул. 
Просто капризът на исто-
рията е решил заключител-
ният акт да бъде дело на цар 
Фердинанд и Александър 
Малинов. Помага им из-
бухналата през юли 1908 г. 
младотурска революция, 
която принуждава султан 
Абдул Хамид II да възста-
нови конституцията от 1876 
г. Кабинетът прави бързи 
сондажи за българската не-

зависимост пред Великите 
сили чрез дипломатическия 
си агент в Париж Димитър 
Станчев. Позициите на го-
лемите европейски държави 
са различни, затова те при-
зовават към изчакване, а ру-
ският самодържец Николай 
II просто не може да понесе 
мисълта, че ще има още един 
владетел с титлата цар. Но и 
Фердинанд, и Александър 
Малинов са наясно с амби-
циите на Виена на всяка цена 
да анексира Босна и Хер-
цеговина. Княз Фердинанд 
одобрява предложението 
на министър-председателя 
Александър Малинов да се 
действа. И сам поставя на 10 
септември 1908 г. в Будапеща 
въпроса за обявяването на 
българската независимост 
пред престарелия и станал 
още по-предпазлив австро-
унгарски император Франц-
Йосиф. Виенският кайзер 
в крайна сметка казва едно 
полугласно „да”. Фердинанд 
отива във Виена, където 
извиква незабавно преми-
ера Александър Малинов 
и министъра на финансите 
Андрей Ляпчев и им дава 
съответните указания. На 16 
септември кабинетът решава 
да обяви независимостта на 

България на 22 септември и 
да постави Великите сили 
пред „свършен факт” - по-
литика, която може да си 
позволи само друга велика 
държава. Или една уверена 
и в правото си, и в силата 
си нация.

От великото до смешното, 
е казал Наполеон, има само 
една крачка. Любителите на 
жълтите страници на исто-
рията знаят как Фердинанд, 
пътуващ с влак от Виена до 
Будапеща, където го чака 
яхтата му, на всяка гара се 
крие в тоалетната на вагона. 
Та да не би случайно вечно 
колебаещият се Франц-Йо-
сиф да е размислил и да спре 
подготвяното обявяване 
на независимостта с някоя 
телеграма.   Както се казва, 
целта оправдава средствата. 
В такива случаи и смешното 
може да стане наистина го-
лямо, щом става въпрос за 
националната съдба. Така в 
крайна сметка се стига до 
манифеста от 22 септември, 
прочетен върху руините на 
Царевец, с който България 
се обявява за независимо 
царство. Един на пръв по-
глед формален и дори малко 
оперетен акт. Но зад него се 
крият, ако трябва да цитира-
ме Чърчил, 30 години „труд и 
пот, кръв и сълзи” на цялата 
българска нация.

Източник: actualno.com 

светИНИте НА БЪЛГАрИЯ

С акта за независимостта защитихме достойнството си

Паметното събитие на България е обявено с Манифест във 
Велико Търново. 

На 22 септември 1908 г. нашите държавници 
поставят Великите сили пред свършен факт

БГ БЕН 

„Свети Стефан“,  известна 
като Желязната църква, е напра-
вена от готови железни елементи 
във Виена. Представлява  трико-
рабна базилика с кръстообразна 
форма и красиви орнаменти. 
Олтарът е обърнат към  Злат-
ния рог, а над  притвора  се из-
дига 40-метрова  камбанария. 
Храмът е създаден в края на 
XIX век и струва на българската 
държава над 1 милион франка. 
През 1849 г. османският дър-
жавник от български произход 
княз Стефан Богориди дарява 
за българските църковни нужди 
3 постройки на самия бряг на 
Златния рог, недалеч от седали-
щето на Вселенската патриар-
шия, срещу чийто духовен гнет 
се борят нашите сънародни-
ци. Малко по-късно е издаден 
официален султански ферман, 
който позволява на българите 
да имат собствен молитвен дом. 
В началото той е само един малък 
параклис, който прераства в Дър-
вената църква, посветена на пър-
вомъченик и архидякон Стефан в 
чест на дарителя Стефан Богори-

ди. На 25 октомври княз Никола 
Богориди поставя основния ка-
мък на бъдещата Желязна църква. 
Този акт носи чисто символично 
значение, защото същинското 
строителство ще започне цели 33 
години по-късно, когато екзарх 
Йосиф Първи отново ще положи 
основен камък. Това ще стане на 
27 април 1892 г.

От Дървена към Желязна 
църква

През този период от цели три 
десетилетия се случват важни 
събития в историята на българ-
ския народ. Българите извоюват 
своята църковна свобода. Те 
създават през 1870 г. Екзархия, 
която обхваща епархии не само в 
днешните територии на България, 
но и в Македония. След църков-
ната свобода  идва и национал-
ната. Третата българска държава 
възкръсва през 1878 г. в резултат 
на Руско-турската освободителна 
война. И само 7 години по-късно 
ще се разшири след Съединението 
през 1885, за да стане водеща сила 
сред младите християнски страни 
на Балканите.

На 25 юни 1890 г. със султански 

ферман се разрешава на Българ-
ската екзархия да построи нов 
храм на мястото на Дървената 
църква. Автор на проекта е ос-
манският архитект от арменски 
произход Ховсеп Азнавур. Хра-
мът е осветен на 8 септември 1898 
година от Екзарх Йосиф. Тогава 
сградата, заедно с обзавеждането 
й, струват на Българската държа-
ва около 1 млн. златни лева.

Издигането й, благодарение на 
попечителския фонд на Българска 
народна банка, има важно поли-
тическо значение. Запазването 
на идентичността на българската 
народност в нейните етнически 
граници след Освобождението 
на България е основна функция 
на Българската екзархия, чието 
седалище, създадено в Истанбул 
през 1870 г., остава там до 1916 г.

Още любопитни факти:
Църквата „Свети Стефан” тежи 

500 тона, построява се от желязо, 
за да не потъне. Сглобяемите ù 
части са произведени във Виена и 
са докарани в Истанбул с кораби. 
Противно на това, което е извест-
но, не е завършена за 1 месец, а 
построяването ù отнема около 7 

години. За основите ù е използван 
за първи път парен чук.

~~~~
Църквата е  построена с ферман 

по време на Танзимата. Танзимат-
ският указ, който влиза в сила 
през 1839 г., прави по-свободно 
пътуването в османските терито-
рии и ускорява имиграцията към 
Истанбул, който тогава наброявал 
близо 750 хиляди души. През 
1800-те години броят на българи-
те абаджии, търговци на животни 
и градинари наброяват 60 хиляди.

~~~~
По стените на сградата на мето-

ха, който се намира точно срещу 
църквата,  е било написано бла-
годарствено писмо до султана, 
което и днес може да се прочете.

~~~~
Стефан Богориди е съветвал 

султаните и преди Абдулазис. 
Твърди се, че Махмут II е посетил 
къщата му в Балат. Султанът казал 
на Богориди, че ще посети къщата 
му, но той не повярвал. Махмут 
II го изненадал, идвайки с лодка 
в къщата на Богориди. Махмут 
II, който за пръв път стъпва като 
гост в дома на християнина, на 
следващия ден изпраща своя ха-

рем да видят къщата.
~~~~

В началото на 2000 г. Истанб-
улската голяма община подема 
действията за възстановяването 
на църквата, която е в много лошо 
състояние. Фасадата на църквата, 
за чието възстановяване са били 
изразходвани 10 милиона лири, е 
била напълно демонтирана до ске-
ле, а всички части реставрирани 
едно по едно. Силно корозиралите 
части били подменени с нови. 
Всички железни части от инте-
риора на църквата, която също е 
почти желязна, се отстраняват по 
същия начин, като ръждясалите 
части се почистват и подменят. 
Подът на църквата е изцяло под-
менен с мраморни плочки. Мон-
тира се и отоплителна система. За 
ремонт на интериора на църквата 
са похарчени още 6 милиона тур-
ски лири.

Източници: 
https://rodopi24.blogspot.com, 

https://dnes.dir.bg

Българска църква грее на брега на Златния рог
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Висок, леко прегърбен, 
тъмнокос, с очи, в които се 
смесваха мъжество, детска 
наивност и пламъчета от 
всеки нов образ – такъв беше 
актьорът Георги Георгиев-
Гец. Думите „легендарен”, 
„голям”, „велик” винаги са му 
прилягали, защото беше не-
надминат и искрен във всяка 
своя роля. Най-много обаче 
му отива „великолепни”.

Не, не е изхвърляне – Гец 
наистина носеше цялото си 
великолепие с неподправе-
ната естественост на най-
обикновен българин. А беше 
това, което днес мнозина си 
приписват - звезда. От най-
ярките, която угасна в един 
септемврийски ден преди  25 
години. Угасна няколко ме-
сеца след като получи тежък 
инсулт на сцената. При това 
така, че публиката, която 
толкова много му вярваше, 
не допусна, че страданието 
на неговия герой е… истина 
за актьора.

Георги Георгиев-Гец е ро-
ден на 4 октомври 1926 г. в 
село Разпоповци, сега квар-
тал на град Елена. „Не помня 
кога съм започнал да играя. 
Трябва да съм бил 7-8-годи-
шен. И така ми беше влязъл 
театърът под кожата, че 

още в гимназията вече имах 
две пиеси написани, а в Елена 
изиграх първата си роля на 
градска сцена – барон Скар-
пия в „Тоска”, четем в био-
графичната „Книга за ГЕЦ”. 

Приживе Георги Геор-
гиев-Гец се шегуваше, че 
“абревиатурата” на името 
му означава “Георги, еленски 
циганин”. Невероятното му 
чувство за хумор и самои-
рония завладяваха хората и 
може да се каже, че малцина 
български актьори са имали 
толкова много почитатели 
сред народа. 

Когато завършва гимна-
зия, поема към София – меч-
тае да стане професионален 
актьор. Приемат го в тога-
вашното Държавно висше 
театрално училище (днес 
НАТФИЗ) едва на третия път 
през 1949 г., но пет години 
по-късно вече е в трупата 
на НТ „Иван Вазов”. За пръв 
път изписват на екрана име-
то му с добавката Гец във 
филма на Въло Радев “Най-
дългата нощ”. И оттогава на-
сам тя се превръща в негово 
постоянно име.

В Народния театър играе 
почти 40 години, преди да 
бъде „прогонен” заедно с 
цвета на националната тру-
па. Гилдията още потръпва 
при спомена как в началото 
на 90-те години най-добрите 
български актьори са вку-
пом пенсионирани и обидно 
отстранени от най-добрата 
театрална трупа у нас.

„Това беше голям удар за 

него, преживя го дълбоко   – 
спомня си преди време един 
от синовете на Гец. - Даже 
не искаше да минава покрай 
Народния театър. След пен-
сионирането си се превърна 
в пътуващ актьор. Най-
трогателните ми спомени 
за баща ми са как си сгъваше 
дрехите замислен и потегля-
ше с куфара на път. Неви-
наги в добро здраве, правеше 
това някак си примирено, 
но болката му беше голяма!”

Болката наистина е голя-
ма, но не и привързаността 
към сцената. Тогава се по-
явява бизнесменът Барбу-
ков и подава ръка на Гец, 
Таня Масалитинова, Славка 
Славова, Гинка Станчева и 
Мария Стефанова. Те правят 
своята пътуваща трупа и 
въпреки натрупаните годи-
ни обикалят страната със 
своите представления на 
„Може би на покрива има 
кон” и „Скакалци”.

И още едно откровение от 

„Книга за Гец”: „Животът 
трябва да се живее с напре-
жението, с преумората, с го-
лемите изпитания и дребни-
те удоволствия и радости, 
разбира се, ако има време 
и за тях... Пътуването до 
себе си, намирането на най-
верния път в живота са едно 
от най-дългите пътувания. 
То е изкуство, защото човек 
не стои на едно място, изме-
ня се непрекъснато, изменя и 
желанията си”.

Изборът на Георги Геор-
гиев-ГЕЦ явно е улеснил 
живота му. Зрителите го 
обикват както от десетките 
му превъплъщения на кино- 
и тв екрана: „Селянинът с 
колелото”, „Матриархат”, 
„Осмият”, „Нощта срещу 
13-ти”, „Цитаделата отгово-
ри”, „Привързаният балон”, 
„Прокурорът”, „Равновесие”, 
„Няма нищо по-хубаво от 
лошото време”, „Зарево над 
Драва”, „Пътят към София”, 
„На всеки километър”,   „С 

пагоните на дявола”, „Сами 
сред вълци” и др., така и на 
театралната сцена – „Горещо 
сърце”, „Пред буря”, „Иван 
Шишман”, „Златната каре-
та”, „Монахът и неговите 
синове”, „Боряна”, „Еснафи”, 
„Тази малка земя”, „Хъшове”, 
„Бяг”, „Опит за летене”, „Под 
игото”, „Образ и подобие”… 
Повечето от филмовите му 
роли са изключително теж-
ки, но никога не прибягва до 
помощта на каскадьор. За да 
е истински.

Приживе синът му Иван 
Георгиев разказа в интервю 
тъжен спомен: „Татко стра-
даше от високо кръвно, но 
работеше активно въпреки 
годините си. Всъщност умря 
месец преди да навърши 
70. След пенсионирането 
си от Народния работеше с 
пътуващия театър. Преди 
инсулта не се чувстваше 
добре и майка ми сякаш 
предчувстваше какво ще се 
случи. Спирахме го да не 
тръгва. Трябваше да играе в 
постановката „Хотел „Пла-

за” в Стара Загора. „Хората, 
вика, са си купили билети – 
не може да не отида!”

По време на представлени-
ето му става лошо. Започва да 
залита на сцената, да забравя 
реплики. Партньорката му на 
сцената – Таня Масалитино-
ва, забелязва това. Цялата 
трупа се покланя, когато той 
рухва безпомощен зад кули-
сите. Закарват го в местната 
болница. И там всъщност 
прекарва фатални три дни, 
след които вече го докарахме 
в София, но беше късно. В 
Стара Загора нямаха дори 
скенер, за да разберат, че 
положението му е критично.”

Георги Георгиев-Гец е абсо-
лютен рекордьор по награди 
в българското кино. Осем 
пъти е носител на приза 
за най-добра мъжка роля, 
включително и за образа 
на Йордан в “Селянинът с 
колелото”. Този герой му е 
особено скъп, защото за него 
получава наградата за най-
добра роля на Московския 
кинофестивал през 1974 г.

ЛюБИМЦИ НА ПУБЛИКАтА

„Целият ми живот преми-
на в работа – в театъра, в ки-
ното, в телевизията, радиото. 
И продължавам да се стремя 
към усъвършенстване. Вече 
смятам, че все по-рядко и 
по-рядко мога да сбъркам, да 
не свърша добре работата си. 
Е, невинаги резултатите са 
блестящи. Актьорът зависи и 
от режисьори, колеги, крити-
ци, които могат със съветите 
си да го подведат. А често 
вината е и в самия него.”

~~~~
„Когато не се получи една 

роля, в началото съм шо-
киран – ден, два, седмица, 
а след това отново се по-
явява амбицията. Никога 
първоначалният шок не се 
е превръщал в отчаяние. 
От друга страна, още от 
Театралната академия ми 
е останал навикът, когато 
имам успех, да мисля вече за 
следващата роля. Това става 
толкова бързо, че не мога да 

се нарадвам, да отпразну-
вам успеха. Защото винаги 
най-интересно е началото, 
развитието, изграждането. 
Тук има хазарт – по какъв 
път вървя, как ще се по-
лучи. Работата над ролята 
е по-приятна, отколкото 
резултатът.”

~~~~
„Обичта си към театъра 

до голяма степен получих от 
моите възрастни съселяни. 
Постепенно, със съзрява-
нето тази обич се превърна 
в необходимост и измести 
всичко останало в моето 
ежедневие.” 

~~~~
„Ако в овладяването на 

театралното майсторство 
ние имахме много добро 
наследство, то в областта на 
киното приносът на нашето 
поколение е безспорен. За да 
не звучи пристрастно оцен-
ката, бих споменал само, че 
играех в третия български 

филм „Утро над Родината”. 
Тогава нашето кино беше, 
може да се каже, още в пе-
лени.” 

~~~~
„Още като студент всич-

ки ме наричаха Гец. Това се 
наложи в киното, защото 
станахме няколко актьори 
със същото име и фамилия.” 

~~~~
„Аз съм щастлив, че пър-

вите ми партньори бяха 
такива надарени хора като 
Апостол Карамитев, Георги 
Калоянчев, Любомир Ка-
бакчиев.”

~~~~
„Актьорът не е самостоя-

телен, самотен творец. Него-
вите успехи или неуспехи са 
винаги свързани с работата 
на целия колектив. Изграж-
дайки своя образ, всеки от 
нас се отнася с внимание и 
грижа към проблемите на 
останалите, защото знае, че 
соловото изпълнение никога 

не гарантира успеха на пре-
миерата.”

~~~~
„Винаги съм мечтал да се 

облека като нашите стари 
актьори – с хубав костюм, 
риза, вратовръзка, като мно-
го мои колеги от по-старото 
поколение, на които съм 
се възхищавал. И така об-
лечен – с хубави обувки, с 
хубава шапка, празнично да 
вляза в театъра, да поздравя 
портиера и да се кача… Това 
нещо никога не ми се е удало. 
От небрежност, която не е 
за пример, но по-главната 
причина е, че никога не ми е 
стигало времето. Поначало 
съм бавен актьор, бавно си 
изграждам образите, много 
ме занимават подробно-
стите…”

„В живота никога не съм 
познал отчаяние!”

Източници: epicenter.bg, 
http://webstage.bg, 

https://www.afish.bg 

За изкуството като съдба, за таланта 
като призвание, за обичта като дар

Класика – като Йордан във филма „Селянинът с колелото”.

С Невена Коканова във филма “С дъх на бадеми”.

„В живота никога не съм 
познал отчаяние!”

За явлението Георги Георгиев-Гец 
да си спомним с обич
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Проф. Владко Мурдаров

Не започвайте да броите 
колко пъти в последните де-
сетилетия в печата е писано 
против словосъчетанието 
в тази връзка, защото ще 
ви направи впечатление, 
че броят на публикации-
те действително е много 
голям, но въпреки всички 
препоръки то продължава 
да се употребява. При това 
мотивите за възраженията 
са винаги сходни. Постоян-
но се изтъква, че в този си 
вид съчетанието е просто 
буквален превод на съчета-
нието от руски, докато в бъл-
гарския език в такъв случай 
трябва да се употребява във 
връзка с това. Понякога се 
сочи още, че и други езици 

също са оказали влияние 
при употребата на българ-
ския еквивалент на руското 
съчетание. Важното обаче 
винаги е, че все става дума 
за чуждо влияние, което ни 
се налага масово чрез един 
масово употребяван израз.

За неосъзнато чуждо вли-
яние може да се говори, ко-
гато напоследък, благодаре-
ние на речта на публичните 
личности, отново започна да 
се възражда глаголът отпоч-
вам, зает много отдавна у нас 
от руски, макар в нашия език 
неговото значение изцяло 

да се изразява с помощта на 
започвам. Повторната поява 
на глагола отпочвам само 
внася повей от един доста 
позабравен канцеларски 
език и в никакъв случай не 
спомага за обогатяването и 
разнообразяването на рече-
вата ни практика.

Подобни следи има в ду-
мата достижения, която 
замества българското по-
стижения, без да се пра-
ви разликата, че глаголът 
достигам в български има 
пространствен смисъл, до-
като постигам обикновено 

се свързва с определена цел. 
Подобни следи от стария 
канцеларски език има още 
много. И няма значение, 
че повечето от тях не са с 
български произход, а обик-
новено са заети от руски. Ло-
шото е, че те непрекъснато 
ни се натрапват. Така става 
и с глагола зачета, зачитам, 
който обаче не се употребя-
ва със значение “уважавам”, 
а вместо прочета, прочитам, 
като с уродливостта си про-
дължава да ни смущава.

Пак от стария канцелар-
ски език в дойде и думата 
ръст, за да замести растеж 
или нарастване в употре-
бявани по руски образец 
съчетания като ръст на 
производството и бележи 
ръст, макар тази дума в 
българския език за означава 
‘височина’. Но не само следи 

от стария език се срещат в 
речта ни. Понякога чуж-
дата форма на някоя дума 
се появява и поради други 
причини. Така напоследък 
често ставаме свидетели на 
употребата на руския глагол 
замеря, замервам, който се 
употребява вместо бъл-
гарския измеря, измервам. 
Единствената причина за 
тази замяна се крие в това, 
че в този вид думата е заета 
в професионалния жаргон, 
но това не ни дава основа-
ние да си мислим, че може 
свободно да я употребяваме 
навсякъде. Така стана и с 
професионалното натравям, 
натравям се, което би тряб-
вало да означава “увреждам 
организъм чрез приемане на 
отрова”. Очевидно глаголът 
се включва в речта, за да 
се избегне употребата на 

отравям, отравям се, който 
се възприема преди всичко 
като носител на значението 
“слагам край на живот чрез 
вземане на отрова”. Тази 
прекалена предпазливост 
обаче е неоправдана, още 
повече че появата на глаго-
ла натравям става пак под 
влияние от руски, макартам 
да е с по-различно значение. 

Този списък може да бъде 
продължен с още много при-
мери, но общото във всички 
случаи е, че макар споме-
натите думи в общи линии 
да са ни ясни по смисъл и 
също така да ни е ясно защо 
са се появили в речника ни, 
те все пак не са български. 
След като съществуват обаче 
техни български еквивален-
ти, след като понякога те са 
свързани дори и с неприят-
ни спомени, за себе си аз не 
мога да намеря обяснение 
защо трябва да продължа-
ваме така упорито да ги упо-
требяваме. И докога ли ще 
продължаваме да говорим 
(и да пишем) така?
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Фондация „Братя Морма-
реви” връчи литературната 
награда “Бодлите на тарале-
жите” за 15-и път. Тя се дава 
в две категории: есе и разказ. 
В състезанието участваха 
ученици от цялата страна, 
които сами избират темите 
за своите произведения. 
В тазгодишното издание 
на конкурса предпочита-
ни теми бяха обичта към 
родината, хармонията с 
природата и условията на 
дистанционно обучение.

Здравка Евтимова оп-
редели есетата в конкурса 
като “силни”, а разказите – 
като “истинско пиршество” 
заради чистия поглед на 
участниците към избраните 
от тях теми.

Журито, което оцени 

творбите на младежите, 
беше в състав: Здравка Евти-
мова, Алек Попов, Иво Си-
ромахов, Дими Стоянович 
и Бойко Ламбовски. Награ-
дите връчи Кънчо Стойчев 
– социолог и син на един от 
двамата “братя” Мормареви. 
Първа награда в категория 
“разказ” спечели Симона 
Василева от Сливен. Твор-
бата ù е озаглавена “Година 
онлайн обучение или две” 

и представлява ироничен 
поглед към образованието 
в епидемичната обстановка. 
С първа награда бе отли-
чено и есето “Нещо ста-
ро, нещо забравено” на 
Дефне Риза от Кърджали. 
Досега в конкурса на фон-
дацията са участвали близо 
1500 ученици, а наградените 
заедно с тях учители и педа-
гози са над 80.

Източник: https://lira.bg
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През 13-вековната ни история няма 
пътешественик, хронист или писател, 
който, преминал през България, да не се е 
впечатлил ту от красотите й, ту от народа. 
Като се започне от византийските, а после 
и средновековните албански, италиански 
и гръцки хронисти, мине се през Йосиф 
Асевани, Евлия Челеби, по-късно Жером 
Бланки... Мнозина от тях характеризират 
българите с обичайното им гостоприем-
ство, работливостта и трудолюбието им. 
Други обаче я виждат и споменават като 
държава с дивашки вид и тъп израз, с 
мръсни дълги коси, като си служат със 
сравнения от типа “враг на всяка циви-
лизация”. Въпрос на избор и манталитет.

Има обаче едно име от световната лите-
ратура преди два века, което прави името 
България световноизвестно. И това дъл-
жим на Лорд Джордж Гордън Ноел Байрон.

Сред симпатизантите на България е и 
шестият лорд във фамилията Байрон - 
Джордж Гордън Ноел, и затова известен 
в цял свят като Лорд Байрон, лидер на 
английския поетически романтизъм. Тук 
няма да се спираме на най-известните му 
поеми, нито пък на бурния му живот, из-
пълнен с екстравагантност, многобройни 
любовни връзки, дългове, раздели. От 1809 
той е член на Камарата на лордовете, а е за-
вършил престижния и днес Кеймбриджки 
университет.

През 1808 – 1811 г. едва 21-годишен 
лорд Байрон предприема задгранично 
пътешествие, част от което са Гърция и 
Албания. Има един момент в книгата му 
“Странстванията на Чарлз Харолд”, който 
привлича вниманието на любознателните 
историци и биографи. И това е точното 
описание на Македония, в която “праща 
мъже непокорни”, а в друго произведение – 
“Абидоската невеста” Байрон споменава за 
имена и събития, пряко свързани с нашата 
история. Действието се развива по време 
на бунтовете на видинския управител Ос-
ман Пазвантоглу срещу турския султан. 
Там на няколко пъти младият английски 
поет споменава името на града край Ду-
нав. Същото прави и в “Дон Жуан”. Така 
естествено възниква въпросът:

Бил е Байрон в България?
Има историци, които категорично отго-

варят – да. Известно е, че Байрон е посеща-
вал Цариград и останките на Троя. Така че 
най-вероятно по време на пътуването из 
Средиземно море, той е спрял на Бургаско-
то пристанище, но категорични факти за 
това липсват. След като напуска през 1816 
г. Англия, той отново се завръща в Гър-
ция, за да помага на борбата на гръцките 
въстаници срещу турците. Установява се в 
обсадения град Мисолонги. И по време на 
битките за свободата на Гърция великият 
Байрон се среща с българи. Командир на 
въстаническата конница е хаджи Христо 
Българин, който след Освобождението 
(1824) става адютант на крал Отон I. Ру-
ският декабрист Лерор, също участник 
в битката за Мисолонги, си спомня, че 
поручик от тяхната артилерия бил 

Райко, станал приятел на Байрон
назначен за началник на артилерията. В 
този град е убит неговият близък приятел 
Марко Бочар. Погребан е в църквата на 
града. По ирония на историята само осем 
месеца по-късно до него ще бъде положен 
и младият английски поет Байрон. На 16 
февруари 1824 г. Лорд Байрон получава 
първата си криза от маларична треска, 
няколко дни след това състоянието му се 
влошава и на 19 април издъхва. Така лорд 
Джордж Байрон завинаги остава свързан с 
революционните вълнения на Балканския 
полуостров за свобода.

Източник: https://www.lentata.com

Здравка Евтимова раздаде 
наградите в конкурса 

„Бодлите на таралежите“

Английски поет митарствал 
из Балканския полуостров 

Все „в тази връзка“ ли?
НА ЕЗИКОВ ПОСТ

Д-р Мирена Василева
ПСИХОТЕРАПЕВТ

Семейни и брачни 
консултации
Проблеми на детското 
съзряване
Деца със специални нужди

 Страхови и панически 
състояния

Групова 
психотерапия 

за деца и възрастни
Тревожни и 

депресивни състояния
Зависимости 

(алкохолна, наркотична, 
хазартна и др.)

Тел. 07999334778 Email: mirenaavasileva@gmail.com

Индивидуални  
консултации
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Колкото и да обичаме 
лятото, няма как да му се 
наслаждаваме вечно. А и ес-
ента също има с какво да ни 
зарадва. С нея започва един 
дълъг цикъл от традиционно 
българско веселие, който със 
сигурност ще донесе поне по 
няколко празника във всеки 
български дом през студени-
те сезони.

В народния календар на 
българите съществуват раз-
лични празници – някои 
от тях носят духа на древ-
ността, други идват от по-
близкото минало. Всички 
те ни обединяват и карат да 
се чувстваме по-свободни, 
по-задружни в спазването 
на различните ритуали и 
обредни традиции. 

Да си припомним праз-
ничните дни, които да имаме 
предвид през настъпващия 
десети месец на годината.

Първи октомври – 
Покров на пресвета 

Богородица 
Покров на Пресвета Бого-

родица е голям православен 
празник в памет на чудното 
явление на Божията Майка 
във Влахернския храм през 
910 г. по време на обсадата 
на Константинопол. Покров 
на Света Богородица е зна-
мение, което ни покрива и 
пази, укрепва и съхранява 
Божията благодат. На ико-
ната е изобразено шествието 
към Спасителя на небесата. 
То се оглавява от Божията 
Майка, държаща в ръце 
неголям покров, а зад Нея 
са светиите. Иконата симво-
лизира молението на цялата 
небесна Църква за човешкия 
род.

Защо ни помага 
Богородица? 

В своя земен живот Бо-
городица изпитала много 
лишения и страдания. Сега, 
разбирайки всички страда-
ния на човечеството, като 
майка на християните, тя 
помага на всеки страдащ 
човек. Божията Майка не ос-
ъжда човешкия род, а тъгува 
и моли Бог за всеки човек. 
За тези, които са паднали, 

слаби, отчаяни и презрени, 
Тя се явява застъпница.

Почитането на Богоро-
дица като застъпница за 
хората е в корените на хрис-
тиянските традиции и опит. 
Затова чудесата на Божията 
Майка са свързани с тако-
ва количество чудотворни 
икони, които се почитат от 
християните.

Нейните молби силно об-
лекчават скръбта и бедите 
в човешкия живот. Ако те 
са необходими в името на 
спасението на човешката 
душа, то Божията Майка 
облекчава тези мъки. Хората 
се обръщат отново и отново 
към Богородица, знаейки, 
че Тя винаги простира Своя 
молитвен покров над  тях 
и умолява своя свят за веч-
но спасение. Молитвата е 
още една възможност да 
помолим Божията Майка за 
защита и застъпничество: 
„Пресвета Богородице, спаси 
ни!”.

Няколко думи за 
историята на празника

Много пъти Света Бо-

городица се е явявала на 
различни светии, но никога 
и на никого не се е явявала 
в такава слава, както в кон-
стантинополския Владиче-
ски храм.

Точно в този храм на 1 
октомври 910 г. се случило 
чудо, в чиято чест бил ус-
тановен празникът Покров 
на Пресвета Богородица. 
По време на всенощно бде-
ние, когато всички жители 
горещо се молели за избав-
ление от врага, обкръжил 
Константинопол, светият 
Андрей видял Пресветата 
Дева, шестваща по въздуха с 
обкръжение от ангели и све-
тии. Светият пророк Йоан 
Предтеча и апостол Йоан 
Богослов съпровождали Не-
бесната Царица. На колене 
Божията Майка дълго се мо-
лила, а след това, отивайки 
към престола в храма, снела 
от главата си покривалото и 
го разпростряла над моле-
щите се в храма хора.

И докато била там Пре-
света Богородица, покрива-
лото било видимо. Когато 
Тя изчезнала, то станало 

невидимо. Но вземайки го 
със себе си, Тя оставила 
благодатта там. Така със за-
стъпничеството на Божията 
Майка врагът бил изгонен от 
стените на Константинопол, 
а споменът за чудното явле-
ние на Богородица останал 
у народа.

Как християните 
отбелязват днес този 

празник?
Народната традиция пове-

лява на този ден всеки пра-
вославен да отиде на църква. 
На всяко първо число от 

месеца в храмовете свещени-
ците приготвят светена вода. 
Затова можете да си вземете 
за вкъщи прясна светена 
вода, с която да напръскате 
вашите домове и работни 
места, като избягвате банята 
и тоалетната. С тази вода 
може да поръсите леглата, на 
които спите, както главите и 
лицата си.

Когато влезете в храма, 
е добре да се поклоните на 
иконата Покров Богороди-
чен освен за вас и за вашите 
близки, така също и за всич-
ки българи и хора по света.

БГ БЕН

„Човек веднъж се ражда, 
веднъж се жени и веднъж 
умира.”  Това е една от най-
популярните български по-
говорки. Тя предава съвсем 
ясно схващането на патри-
архалния българин за основ-
ните житейски стойности. 
Трите най-важни момента 
от пътя на човек някога били 
съпроводени от обредност, 
наситена с различни ритуал-
ни действия и богата симво-
лика. И до днес тези събития 
са запазили в много голяма 
степен традиционния си 
облик. Независимо от огро-
мните промени, настъпили в 
икономическия и социалния 
живот у нас.

Българската традиционна 
сватба е изключително бо-
гат, красив и сложен обичай. 
Съставена е от три основни 
момента, които се спазват и 
до днес под една или друга 
форма. В миналото търже-
ствата траели около една 
седмица. Днес често е не-
възможно хората да отделят 
толкова време. Въпреки това 
много семейства подготвят с 
огромно внимание всеки де-
тайл, свързан със събитието. 

Първият кръг от обичаи 

във фолклорната сватба е 
свързан с годежа и подготов-
ката на същинския празник. 
От него днес е запазено 
главно посещението в дома 
на родителите на бъдещата 
булка. Както и вечерта, в 
която се събират само ней-
ните приятелки. Някога 
това е ставало в дома на 
момичето. Днес девойките 
обикновено отиват някъде, 
където се забавляват заедно 
– бар, дискотека и пр. По 
същия начин постъпват и 
приятелите на бъдещия мла-
доженец. В някои случаи на 
шега се извършва ритуално 
бръснене – спомен от ис-
тинския ритуал, който е бил 
задължителен в миналото.

Най-много традиционни 
действия се спазват в самия 
сватбен ден. Правят го поч-
ти всички, може би защото 
дълбоко в съзнанието на 
всеки българин е запазено 
схващането, че както преми-
не празникът, така ще върви 
и бракът на младите. За да не 
се пропусне и най-малката 
подробност, семействата се 
събират специално. Някои 
дори изготвят списък на 
традиционните действия, 
които трябва да извършат. 
Често родителите или кумът 

наемат народни музиканти, 
които свирят по време на ри-
туалите. И до днес се вярва, 
че младоженката не бива да 
излиза от дома си, преди да 
е откупена символично от 
роднините на бъдещия си 
съпруг. Близките на моми-
чето окупират вратата от 
вътрешната страна. С много 
шеги и закачки, с различни 
символични действия и 
словесни формули, но и със 
съвсем истинско прилагане 
на сила, те не отварят на 
роднините на младоженеца, 
докато не получат достойна 
цена. И днес парите за “от-
купа” се поставят в обувките 
на момичето.

Една от най-популярните 
песни, която се изпълнява 
при извеждането на булката 
е „Ела се вие, превива, мома 
се с рода прощава”. Някога е 
била изпълнявана от жени, 
днес звучи в най-различни 
изпълнения. Песента  е не-
изменна част от празника 
на хората, които са избрали 
да включат традиционни 
моменти в своя сватбен ден.

В един старинен истори-
чески източник (мадридския 
препис на “История” на 
Йоан Скилица) се споме-
нава за сватбата на Мирос-

лава, по-малката дъщеря 
на цар Самуил. През 999 
г. Мирослава се омъжила 
за Ашот, син на солунския 
стратег Григорий Таронит. 
Венчалният обред извършва 
бащата на булката, а младо-
женците са под кърпа. Този 
ритуал се изпълнява и до 
днес като символ на общия 
път, общия покрив, общата 
отговорност, която съпрузи-
те ще носят. Първоначално 
кърпата е простряна над 
главите на младоженците, 
след което се увива около тях 
и така се вкарват заедно през 
прага. Обикновено ритуалът 
се извършвал при посре-
щането на младоженците 
в дома на момчето заедно 
с ритуалното захранване с 
хляб, сол и мед. Запазени и 
в съвремието, тези дейст-
вия често се изпълняват в 
ресторанта или на мястото, 
където ще се проведе тър-
жественият обед или вечеря. 
Отново там е и танцът пред 
кума. Това е един от най-ве-
селите моменти. Подбират 
се млади хора, които изпъл-
няват добре народните ни 
танци. В ръцете си те държат 
печен петел и хляб. Някога 
петелът е бил жив. Истин-
ски герест петел, окичен с 

различни по цвят ширити и 
тъкани, с плодове и монети 
- символи на добро здраве, 
благополучие и плодови-
тост. Днес може би малко 
българи знаят тези подроб-
ности, но танцът пред кума 
продължава да е една от 
най-големите атракции на 
сватбеното тържество. 

В наши дни за организа-
цията на големи празнен-
ства все повече българи се 
обръщат към специални 
фирми. В интернет има   
разнообразие от предло-
жения за сватбените дни 
. Прилагането на опита, 
който имат в това отноше-
ние редица чуждестранни 
фирми, доведе до широкото 
разпространение на думи 
като “кетъринг”, “дрес-код” 
и пр. Трайно навлезли в 
лексикалния масив, опис-
ващ събитието, те съжи-
телстват с простичките, но 
заредени с достойнство и 
смисъл “ритане на менчето” 
и дори “повратки”, чието 
организиране е включено 
в цената. Обичаят “ритане 
на менчето” е интересен 
и също много забавен. В 
едно менче се слага бяло 
и червено цвете. Бялото е 
символ на мъжкото начало, 

червеното – на женското. 
При влизането в дома или 
в ресторанта булката рита 
менчето, разлива водата и 
цветята се разпиляват. Вяр-
ва се, че което цвете излезе 
по-напред, първата рожба 
ще бъде мъжка или женска. 

“Повратки” пък е стари-
нен обичай, който е свързан 
с посещението в дома на 
момичето и при кумовете 
в понеделник след сватба-
та. Носят се “блага ракия”, 
цветя, различни храни. Ор-
ганизаторите на събитията 
вече са се превърнали в 
своеобразни “церемониал-
майстори”, които определят 
реда на ритуалите. Понякога 
те се ръководят по-скоро от 
външната страна на оби-
чаите, като се стараят да 
направят празника по-ве-
сел и шумен. Показателно 
е, че въпреки това някои 
старинни практики трайно 
са навлезли в техния спи-
сък. И накрая да припом-
ним хвърлянето на жито, 
бонбони и дребни монети 
върху младоженците, както 
и да изиграем едно кръшно 
сватбарско хоро.

Източник:  
www.webmiastoto.com, 

nabore.bg

КЪДЕТО И ДА СЕ НАМИРАМЕ, ВСЕ ЩЕ СЕ СЪБИРАМЕ

В първия ден на октомври отбелязваме Международ-
ния ден на музиката - за първи път той се чества през 1974 
г. по решение на Международния съвет по музика към 
ЮНЕСКО. През 1980 година по повод 700-годишнината 
от рождението на Йоан Кукузел 1 октомври е обявен 
за празник и на българските певци и други музиканти.

~~~~
Първи октомври е ден и на възрастните хора, на ар-

хитектите, на борбата с хепатита и с рака на гърдата. 
Същия ден отбелязват и  последователите на културата 
на хранене, изключваща животински продукти от меню-
то, както и Световен ден на кафето. Световният ден на 
вегетарианците е учреден през 1977 година.

ЗНАЕТЕ лИ, ЧЕ... 

Българските сватбени традиции разкриват богатство от вековете 

Отива си лятото, идва есента 
с много слънце и красота
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Пътуването с тесноли-
нейката по маршрута Сеп-
тември - Добринище влезе 
в класацията за десетте най-
добри пътувания с влак в 
Европа, направена от прес-
тижното британско издание 
The Guardian. В статията се 
посочва как малкият желе-
зопътен град Септември, 
появил се при строежа на 
железопътния маршрут от 
Виена до Истанбул, е на-
чалната точка за пътуване с 
теснолинейка към вековни-
те български хълмове.

Малко известен е фактът, 
че „Трансродопската” же-
лезопътна линия е рядко 
свидетелство за българския 
строителен гений. Строе-
на на шест етапа - между 
1921 и 1945 година, през 
много тежък планински 
терен с дължина 125 км, тя 
е и действащ паметник на 
техниката. Единствен за ро-
допчаните от селата високо 
в планината транспорт, тази 
линия има и безценни чо-
вешки измерения. Известна 
е още като „Алпийската 
железница на Балканите“ 
- на 1267 метра надморска 
височина гара Аврамово е 
най-високата жп спирка на 
Балканите.

Най-красноречивото до-
казателство за значимостта 
на това наследство е фактът, 
че прочутото 4-етажно тра-
се в участъка Св. Петка 
– Аврамово – Черна Места 
и сега се преподава в най-
престижните политехники 
като образец на съвършено 
проектно решение. По се-
верния планински склон (от 
Св. Петка към Аврамово) 
линията преодолява геоде-
зическа височина от 224 м 
чрез изкуствено развитие с 

дължина от 9,8 км, наситено 
с множество инженерни съ-
оръжения - тунели, мостове, 
водостоци, подпорни стени. 

Тунелите по трасето са 17 
на брой, като най-дългият 
от тях (314,3 м), с поре-
ден № 32, е разположен 
непосредствено преди Гара 
Аврамово. Трасето по юж-
ния склон с посока към гара 
Черна Места е не по-малко 
живописно. При тунелите 
№ 33 и 34 железопътната ли-
ния описва т.нар. „покрита 
шестица“, а малко по-надолу 
чрез тунел №35 е извест-
ната „Откритата шестица“. 
Макар че проектирането на 
този забележителен участък 
се е случило относител-
но скоро - само преди 80 
години, ние не знаем със 
сигурност кои са авторите 
на проекта. Това са били 
инженери от тогавашното 
отделение „Поддържане“  
в Главна дирекция на БДЖ 
- скромни хора, които са ня-
мали усещането, че създават 
нещо с наистина изключи-
телна инженерна стойност.

Още любопитни факти 
за теснолинейката 

Септември - 
Добринище

Родопската теснолинейка 

е единствената по рода си 
теснопътна железопътна 
линия у нас.

~~~~
Разстоянието между двете 

релси е 760 мм при 1435 мм 
при останалите жп линии в 
страната.

~~~~
125-те километра между 

двете крайни гари се из-
минават за има-няма пет 
часа, като средната скорост 
е около 25-30 км/ч.

~~~~

От Септември до Добри-
нище влакчето преминава 
през 12 гари, 13 спирки, 
включително спа столицата 
на България – Велинград. На 
връщане – също! 

~~~~
По цялата дължина на 

линията са прокопани 35 
тунела с обща дължина  
2857, 86 м. 

~~~~
Гара Аврамово, извисява-

ща се на крупните 1267, 4 м 
надморска височина, е най-
високо разположената гара 
на Балканския полуостров. 

В отсечката между спирка 
Света Петка и Гара Авра-
мово само за 9,8 км се пре-
одоляват 224 м надморска 
височина. В този участък 
линията сменя своята по-
сока 6 пъти!

~~~~
Дърводобивната про-

мишленост в района става 
основната причина за съз-
даването на теснолинейката.

~~~~
Линията се изгражда на 6 

етапа в периода 1921 – 1945 
година. Първата отсечка 
между гарите Септември 
и Велинград е въведена в 
експлоатация на 1 август 
1926 г., а последната – между 
Банско и Добринище – на 9 
декември 1945 г.

~~~~
Според закона за трудо-

вата повинност от 1920 г. 
трудоспособното население, 
живеещо в радиус от 10 км 
от двете страни на трасето, 
е задължено да поработи 
безплатно при строежа на 
линията.

~~~~
Чирпанското земетресе-

ние от 1928 г. причинява 
разместване в тунел № 2 и 
се налага да бъде прокопан 
нов отвор. Старият все още 
може да се види от близкия 
шосеен път.

~~~~
При откриването на учас-

тъка Чепино баня – Якоруда 
на 30 юли 1939 година цар 
Борис III лично управлява 
машината. 

~~~~
Спирка  „Минер а лни 

бани” впоследствие е пре-
кръстена на Марко Николов 
– кантонер, загинал при 
изпълнение на служебния 
си дълг след свличане на 
кални маси.

~~~~
Неуморните труженици, 

които днес теглят влаковата 
композиция,  са немски-
те дизелови локомотиви 
Henschel – серия 75, произ-

ведени специално за тази 
линия, както и румънските 
машини от серия 77, дело на 
завод „23 август” – Букурещ.

~~~~
Теснолинейката Добри-

нище  - Септември е ретро 
спомен от миналото, ту-
ристическа атракция и из-
ключително важна и един-
ствена пътна артерия за 100 
хиляди българи, живеещи 
в многобройни планински 
села, пръснати из Рила и 
Родопите.

Няма да е пресилено да 
кажем, че всеки пропътувал 
с теснолинейката маршрута 
от Горнотракийската ни-
зина до сърцето на Пирин 
си  тръгва сякаш току-що 
е прочел щастливия край 
на любимата си приказка, 
която няма търпение отново 
да прочете.

Източници: 
https://www.peika.bg, 

http://pirinadventure.bg

ИЗ НАШАтА тАтКОвИНА

Каменните гъби до с. Бели пласт са 
най-странните скални образувания 
в района. Гледката наистина е изуми-
телна – сред почти лунния пустинен 
пейзаж на площ от 3-4 хектара в по-
лето са накацали огромни скални къ-
сове, приличащи на гигантски гъби.

Представете си как се разхождате 
по поляните и изведнъж пред вас 
„застават”  грамадни гъби. Високи 
към 2.5 - 3 метра! Пънчетата им са 
розови, а шапките - със зеленикав 
цвят и… гъбите са каменни! Това не е 
сън. Това място наистина съществува 
- намира се близо до село Бели пласт и 
крепостта Перперикон. За това краси-
во природно изобретение се разказват 
доста легенди сред местните жители.

Една от тях споменава за въглищаря 
Радуил, който живеел в крепостта 
Перперикон заедно с четирите си кра-
сиви дъщери. Един ден рано сутринта 
тръгнали за вода извън крепостните 
стени. Изведнъж на хълма зад реката 
видели голяма орда от нашественици 
и бързо се прибрали в крепостта. 
Започнала люта, но неравна битка. 
Много от мъжете били избити, а го-
ляма част от жените – пленени. Сред 
тях били и дъщерите на Радуил.

Повели ги към водача на ордата, 
възседнал расов кон край близката 
река – да ги огледа и задели най-кра-
сивите за себе си. Щом го наближили, 
ярост обзела сърцата на девойките. 
Вкупом грабнали кой каквото наме-
ри – дървета, камъни и започнали да 
замерят конника. Изплашил се конят, 
изправил се на задните си крака и 
нищо неподозиращият ездач паднал 
на земята. Втурнали се четирите де-
войки към него и го разкъсали. След 
това избягали в близката гора.

Най-близкият приятел на водача 

хукнал да преследва момите. По за-
ник-слънце ги застигнал, замахнал с 
ятагана и отсякъл главата на първата 
девойка. Щом докоснала земята, тя 
се превърнала мигом в каменна гъба. 
Същото се повторило и с другите две 
сестри. Преди да покоси главата на 
последното девойче, тя сама се пре-
върнала в камък. Ужасен, понечил 
да избяга с коня си, но при първата 
крачка се превърнал в черна скала. И 
днес хората наричат самотната канара 
в близост до гъбите Каратепе.

Източник: https://bulgariatravel.org

2021-ва година официално бе 
обявена за Европейска година на 
железопътния транспорт. Една 
от причините предложението на 
Европейската комисия да получи 

общоевропейска подкрепа в ЕП е 
ефектът, който този тип мобилност 
може да окаже върху целите на ЕС 
за постигане на просперираща, 
конкурентоспособна и климатич-

но неутрална икономика до 2050 
година. От друга страна, по този 
начин се подчертават ползите му 
за хората, икономиката и климата, 
като акцентът се поставя върху 

оставащите предизвикателства по 
пътя към създаването на истинско 
единно европейско железопътно 
пространство без граници. Же-
лезопътният транспорт свързва 

хора, региони и предприятия в 
целия ЕС. Освен това той е доказа-
телство за европейския инженерен 
опит и е част от европейското 
наследство и култура. 

Родопската теснолинейка е национален 
туристически продукт

Влакът влезе в топ 10 на най-добрите жп пътувания в Европа.

 Началото. Сн. Държавен архив 
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Водени от стремежа да 
запазим по-дълго младостта 
си, колагеновите добавки 
напоследък се превръщат 
в хит във фармацевтичната 
индустрия. Хвалят ги не 
само заради ползата им за 
кожата – дали обаче това не 
е просто пореден напразен 
порив на модата? 

Що е то колаген?
Този протеин е най-раз-

пространеният в човешкото 
тяло и поради това е изклю-
чително важен. Името му 
идва от гръцката дума kolla 

– тоест лепило. Колагенът 
съставлява около три чет-
върти от кожата, но взима 
участие и в структурата на 
различни органи, кръвонос-
ни съдове, зъбите, костите, 
хрущялите, сухожилията.

Неприятната новина тук 
е, че с напредването на въз-
растта колагенът в тялото 
намалява. В резултат на това 
кожата губи еластичността 
и се появяват издайниче-
ските бръчки. Заедно с това 
спадат и други основни 
функции като хидратация, 
имунна защита, антиокси-
дантна подкрепа. 

Колагенът обаче е сложен 

протеин, изграден от 19 
различни аминокиселини. 
Работата на храносмилател-
ната система е да разгради 
тези аминокиселини, преди 
да ги освободи в кръвонос-
ната система. 

„Колагенът не остава ко-
лаген. Тялото го изгражда 
само ако има нужда от про-
теин и ако има подходящите 
блокчета аминокиселини за 
него”, казва Пиа Уинбърг, 
която изследва ползите от 
водораслите за зарастване 
на рани. 

Професор Стивън Шумак, 
който е клиничен дермато-
лог, смята, че вземането на 
колагенови добавки няма 

особен смисъл. „Това е мода, 
която не стъпва на сериозна 
почва, но трябва да кажем, 
че те няма да ви навредят. 
Най-добрият източник на 
колаген е пълноценната 
храна”. 

Как да си го осигурим 
с храната? 

На първо място избягвай-
те неща, които разрушават 
колагена, като тютюнопу-
шене, прекаляване със за-
харта и преработените въ-
глехидрати, недостатъчния 
сън, липсата на движение. 
Стресът и прекомерното 
излагане на ултравиолетови 

лъчи също вредят.
Пълноценното меню с 

разнообразни храни оси-
гурява на тялото коктейл 
от антиоксиданти, които 
се грижат за здравето на 
кожата. Важните за колагена 
аминокиселини имат дос-
татъчно естествени източ-
ници – яйца, бобови храни, 
млечни продукти, риба, 
месо. Витамин С е ключов 
съучастник и се среща в 
изобилие в лютите чушки, 
лимоните, броколите, чер-
вените плодове. Цинкът се 

набавя с морските дарове, 
бобовите храни, ядките и 
семената. Важна съставка е 
аминокиселината пролин, 
която се съдържа в белтъ-
ците, пшеничният зародиш, 
млечните продукти, зелето, 
аспержите, гъбите. Суса-
мовите ядки, някои видове 
меса, кашуто и лещата пък 
ни осигуряват достатъчно 
количество мед. За радост 
на любителите на шоколада 
той се намира и в какаото. 

Източник: 
http://www.jivotatdnes.bg

Що е то колаген и как да си 
го осигурим с храната?

БГ БЕН 

Бабешките мъдрости 
от типа „Зиме излизай с 
храничка, лете – с абич-
ка” са  дълголетен извор 
на информация, касаеща  
здравословното състояние 
за много българи. Защото 
„баба/народът знае най-до-
бре”. Да разгледаме няколко 
бабешки мита за здравето и 
да видим доколко са верни.

Една ябълка на ден да 
си румен и засмен 

Изяждането на една ябъл-
ка дневно ви носи много 
здравословни точки. Бри-
танският билкар Филип 
Уийкс обяснява защо пет 
сочни плода на седмица 
могат наистина да ни запа-
зят по-здрави. „Ябълките 
съдържат един мощен ан-
тиоксидант, наречен фенол. 
Проучвания на Ълстърския 
университет показват, че 
той защитава нашата ДНК 
и дори действа като пред-
пазен щит от рака!” 

Естествено, че няма да се 
отървете от всички болеж-
ки само с помощта на една 
ябълка, но тя ще ви помогне 
да снабдите организма си с 
много от важните за него 
вещества. 

Морковите ни помагат 
да виждаме на тъмно 

Този мит има известна 
връзка с истината, защото 
липсата на витамин А, кой-
то е в изобилие в морковите, 
може да доведе до кокоша 
слепота (неспособност да 
виждате при недостатъчна 
светлина).  

Учени от Националния 
офталмологичен институт 
в САЩ откриха,   че хората, 
които поемат повече анти-
оксиданти – особено бета 
каротин, лутеин и зеаксан-
тин, всички те се съдържат 
в морковите, намаляват зна-
чително риска от дегенери-
ране на макулата на окото, 
което обикновено настъпва 
с възрастта. Така че едва 
ли ще почнете да виждате 

като котките, ако поглъщате 
килограми моркови, но тези 
кореноплодни са истински 
балсам за очите. 

Чесънът изчиства 
кръвта 

Изглежда, ежедневната 
консумация на чесън под-
държа здравето на кръвта 
и може дори да продължи 
живота ни. Проучване от 
Аделаидския университет 
показа, че хората с висо-
ко кръвно налягане, които 
поемат чеснова есенция в 
продължение на пет месеца, 
без изключение снижават 
значително кръвното си 
налягане. Други проучвания 
показват, че чесънът пони-
жава холестерола и изтънява 
кръвта, намалявайки по този 
начин риска от съсиреци, 
инфаркти и инсулти. Да 
живее шкембе чорбата! 

Доматите удължават 
живота 

Няма спор, че доматите 
съдържат веществото лико-
пен, което помага на тялото 
да се бори с някои видове 
рак и със сърдечносъдовите 
заболявания. Някои проуч-
вания сочат, че ликопенът е 
много важен в борбата с рака 
на простатата и панкреаса, 
както и при много други 
заболявания. Така че този 
мит също съдържа известна 
истина. 

Пилешка супа за 
настинката 

Кой не е бил хранен с 

пилешка чорбица от мама 
или баба, когато се е давил 
от кашлица и е изгарял от 
температура? Това е вярно 
- учените като един по-
твърждават силата на този 
бабешки лек. Той облекча-
ва симптомите на настин-
ката, спира миграцията 
на белите кръвни телца, 
която може да доведе до 
гръдна кашлица, намалява 
гнойния секрет с помощта 
на аминокиселината цисте-
ин и отпушва носа, ако в 
супата има и малко черен 
пипер. 

Чаша червено вино 
на ден подсилва 

сърцето 
Така е, стига да се при-

държате стриктно както 
към червеното вино, така и 
към указаното количество. 
Учени от изследователския 
институт  „Уилям Харви” 
към Лондонския универ-
ситет откриха, че някои от 
химикалите в червеното 
вино могат да намалят 
производството на белтъ-
ка ендотелин-1 в тялото. 
Това е чудесно, защото той 
запушва артериите и зна-
чително увеличава риска 
от инфаркт. 

Затова след тежък и из-
морителен ден си налейте 
чаша червено, отпуснете 
се, затворете очи, за да 
намалите стреса от деня,  и 
бъдете сигурни, че вашето 
сърце ще ви е благодарно 
дълго време. 

Източници: 
https://www.edna.bg

„Зиме излизай с храничка, лете - с абичка“, да 
вярваме ли на бабешките митове за здравето?
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Дюлята е плод, лесно 
достъпен и много подхо-
дящ за консумация през 
есенно-зимния период. 
С по р ед  в к ус ов и те  с и 
качества дюлите са по-
стипчиви или по-сочни. 
За директна консумация 
д-р Людмила Емилова 
препоръчва по-сочните, 
а от другите можем да си 
приготвим вкусно смути, 
чай, пресен сок, да ги из-
печем без захар и т.н. Към 
зелените листа на смутито 
вместо банан или ябълка 
можем да добавим дюля, 
защото тя е един от плодо-
вете с високо съдържание 
на пектин. А той извежда 
от организма ни тежките 
метали като живак и олово 
и радиоактивните кобалт и 
стронций.

В рецептите на народния 
лечител Петър Димков 
този плод има запазено 
място за пациенти, стра-
дащи от синдрома на лесно 
раздразнимо дебело черво. 
Суровият сок помага при 
възпаления на устната ку-
хина, както и при упорити 
повърхностни рани.

Предлагаме ви някои 
лесни и изпитани народ-
ни рецепти:

Нарязана на едри парчета 
дюля се сварява до омеква-
не в малко вода, без захар, 
с прибавени неколцина 
зърна карамфил и късчета 

канела. Тази напитка може 
да се пие от хора с диабет. 
Гликемичният индекс на 
дюлите е 35, а гликемични-
ят товар – 4, което ги прави 
много подходящи като хра-
на за хората, страдащи от 
това заболяване.

Една по-сочна дюля се 
настъргва или пасира, след 
което се добавя лимонов 
сок, малко мед и канела на 
вкус. Действа ободряващо 
и общоукрепващо на ор-
ганизма.

Семената, заедно с “ку-
тийките” на 5-6 дюли, се 
накисват в чаша с вода 
(добре е да е изворна) и се 
оставят 3-4 часа на стайна 
температура. За спиране 
на упорита кашлица теч-
ността се приема на малки 
порции през целия ден. 
Добре е семенцата на плода 
да остават цели.

Можем да разнообразим 
трапезата си с изпечена 
дюля с орехи или пасирана 
напитка с канела, както и да 
схрускаме свежи парченца 
за настроение и свеж дъх, а 
и за зареждане.

Източник: 
https://www.puls.bg

Златната дюля 
зрее и след 

откъсването ù

Най-добрият източник на колаген е разнообразната храна.
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Известно е, че нашите 
кулинарни предпочитания  
могат да разкрият черти от 
характера ни. И това в голя-
ма степен се отнася за вкуса 
ни към сладкото. А какъв 
по-добър представител от 
шоколада? Той е много по-
вече от обикновените сладки 
изкушения, независимо дали 
е бял, млечен или черен. Из-
берете любимия си вкус шо-
колад и вижте какво значи 
любовта за вас, как обичате, 
склонни ли сте на изневяра и 
бихте ли простили изневяра.

Бял шоколад
Вашата любов е дръзка, 

вие обичате предизвика-
телствата и неочакваните 
случки. Не се страхувате да 
рискувате, често изненад-
вате дори себе си. Понякога 
дори чувате от приятелите 
си, че не си заслужава да 
рискувате, но вашата инту-
иция рядко ви е подвеждала. 
Вие сте от хората, които 
смятат, че не съществува 
само една сродна душа за 
всеки. Склонни сте да сме-
няте партньора си, докато 
намерите най-подходящия, 
почти идеален. Не вярвате 
в единствената любов, нито 
пък допускате да останете 
с някого чрез компромиси. 
Може да простите изневя-
рата, ако прецените, че си 

заслужава и връзката ви има 
бъдеще.

Млечен шоколад
Вашата любов наистина е 

сладка. Вие сте нежна и ро-
мантична душа, която вярва 

в истинската любов. Готови 
сте да правите компромиси 
в името на взаимната хар-
мония и разбирателство, 
но пазите достойнството 
си. Умеете да отстъпвате, 
не сте конфликтна личност, 

затова с вас е лесно да се 
общува. Предразполагате 
хората да ви се доверяват, 
очаквате същото и от тях, 
затова вярвате, че пълно-
ценната връзка може да се 
гради само върху взаимното 
доверие. Нямате тайни от 
партньора си, споделяте 
всичко и в замяна искате 
същото. Вие обаче не бихте 
простили изневяра.

Черен шоколад
Вашата любов е повече 

горчива, тя прилича повече 
на костелив орех. В живота 
са ви разочаровали много 
пъти, но вие не се отказ-
вате да вярвате в любовта, 

защото знаете, че същест-
вува. Трудно някой може 
да разбере истинската ви 
същност, защото сте затво-
рени и не показвате много 
от себе си. Партньорът ви 
трябва много да се потруди, 
за да спечели доверието ви. 
Случи ли се  обаче, вярвате 
безрезервно. Мечтаете за 
голямо и стабилно семей-
ство, в което всеки да заема 
своето място, да има своята 
роля и да съжителствате в 
хармония и сговор. Повече 
от всичко вие заслужавате 
своята голяма любов, но 
никога не бихте простили 
изневяра.
Източник: https://lifestyle.bg
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Морското свинче е един от най-раз-
пространените домашни любимци сред 
гризачите. За името му се твърди, че 
„свинче“ идва от структурата на тялото 
му и звуците, които издава. Те напомнят на 
тези на прасе, а е „морско“, защото е било 
пренесено през морето.

Това са изключително социални живот-
ни, на които е добре да вземете и другарче. 

Отглеждат се лесно и са подходящи за хора 
без опит в грижите за домашен любимец. 
Морските свинчета са много   доверчиви 
и добродушни, обичат да са в ръцете на 
стопанина си и да си играят с тях.

Въпреки че се смята, че морските свин-
чета са гризачи, които не правят нищо по 
цял ден, те могат да бъдат обучени. Може 
да се научат да реагират, когато бъдат 
повикани по име, да бутат топка или да 
се катерят по рамото на стопанина си. 
Морските свинчета не проявяват агресия, 
освен ако не се почувстват застрашени.

Първите сведения за морските свинчета 
са отпреди 5000 години, когато местни 
племена в Южна Америка ги опитомили. 
Първоначално се използвали за прехрана 
и при жертвоприношения. През XVI в. 
морските свинчета са пренесени от тър-
говци в Европа, където стават екзотични 
домашни любимци на богати семейства и 
кралски родове.

Източник: https://www.obekti.bg

Британски психолози 
оцениха въздействието на 
котките върху работата на 
стопаните им от дома в усло-
вията на пандемия. Заклю-
чението е, че присъствието 
на котките има поожителен 
ефект върху служителите, 
работещи дистанционно, 
защото домашните любим-
ци ги развеселяват и им 
помагат да намалят стреса. 
Авторите на изследването 
анкетирали 700 собствени-
ци на домашни котки. 63% 
от тях споделили, че котката 
ги успокоява, чувствали се 

по-малко самотни. Освен 
това повече от половината 
анкетирани – 53%, казали,че 
им ставало приятно да ви-
дят как домашният им лю-
бимец се забавлява, играе 
или прави нещо смешно. 
Котешките реакции ги вдъх-
новявали и им давали сили 
в работата. 

Е кс п е р т к а т а  Д ж и н а 
Акърс, участвала в проуч-
ването, съветва да се намери 
подходящо място на котката 
до работещия стопанин, 
за да може тя винаги да го 
вижда.

В същото време психоло-
гът Джо Хемингс посочва, 
че близостта на домашните 
любимци създава у стопа-
ните им усещане за „нор-
малност и живот”, което от 
своя страна също успокоява 
домашните любимци и на-
малява нивото на стрес и 
безпокойство. Специалис-
тът отбелязва, че вероятно и 
самите животни са станали 
по-щастливи, тъй като сега 
не се налага дълго време 
да чакат стопаните си да се 
завърнат от работа.
Източник: https://webcafe.bg

Защо морското свинче е „морско“? 

Котките и стопаните им 
откриха ползи в пандемията

Мъж черпи колегите си в 
службата с бонбони.

- Какво става, какъв е 
поводът?

- Роди ми се момченце!
- Браво! А как е жена ти?
- Ами добре е засега..., 

още не съм ù казал...
~~~~

- Шефе, ще ми повишиш 
ли заплатата, че три големи 
фирми се интересуват от 
мен?

- И кои са тези три големи 
фирми?

- Енергото, ВиК и GSM 
операторът ми…

~~~~
Катаджията:
- Защо минахте на чер-

вено?
Пияният шофьор:
- Щото от бялото получа-

вам киселини.
~~~~

Тя:

- Спомняш ли си, когато 
ти беше лошо и аз ти напра-
вих супа?

Той:
- Спомням си, че първо 

ми направи супата, а след 
това ми стана лошо.

~~~~
Селски лекар кара с пре-

вишена скорост. Жена му 
казва:

- Намали малко, ще ни 
глоби катаджията!

- Няма, дал съм му 3 дни 
болнични!

~~~~
Моше седи тъжен в кръч-

мата. Барманът се прибли-
жава до него и съчувствено 
го пита:

- Защо си така мрачен?
- Ами... преди три месеца 

почина вуйчо ми. Вярно, 
остави ми наследство - 100 
000 долара. Миналия пък 
умря леля. Е, тя ми остави 

50 000 долара. После пък 
почина баща ми и ми ос-
тави 200 000 долара плюс 
имотите.

- Да, разбирам причината 
за скръбта ти - отвръща 
барманът.

- Аха. А този месец - 
нищо... 

~~~~
- Моше, ти нали си док-

тор? Мини утре да прегле-
даш мама!

- Аз съм доктор по архе-
ология, Авраме.

- Е, тя и мама не е много 
млада...

~~~~
Разнообразието ме влу-

дява.
Еднообразието ме по-

бърква.
Само при безобразието 

всичко си ми е наред.
Източник: 

https://www.obekti.bg

ВРЕМЕ ЗА ВИЦОВЕ

Шоколадът е страст и любов - какво 
разкрива той за интимния ви живот

БГ БЕН

Екип от български учени 
от Центъра по биология 
на храните успя да осъ-
ществи успешно първото 
по рода си изследване за 
ДНК идентификация на 
микроорганизмите в би-
рата. За целта е използвана 
метагеномика – генетичен 
метод, при който се работи 
едновременно с ДНК на 
всички микроорганизми в 
съответната проба.

По време на изследва-
нето, осъществено заедно 

със Съюза на пивоварите 
у нас, са идентифицирани  
бактерии от 7 таксоно-
мични категории и една 
таксономична единица от 
род Nalococcus. Досега са 
разграничени общо 139 
вида бактерии. Най-мно-
гобройни са микроорганиз-
мите  от вида Acetobacter 
fabarum, за които по-рано 
не се считаше, че преобла-
дават в пивото. 

На второ и трето място 
са класическите млечно-
кисели бактерии, които 
традиционно присъстват 

в млечните продукти и 
туршиите. Резултатите от 
ДНК  изследването на мета-
генома на бирата доказват 
огромното микробиоло-
гично разнообразие, което 
съдържа пивото. По време 
на научната работа са от-
крити над 10 нови вида 
таксономични единици от 
дрождите и други микроор-
ганизми. Те са формирани 
по време на ферментацията 
и до този момент не са били 
разпознавани. 

Източник:  
https://gotvach.bg

Наши учени разчетоха 
ДНК в бирата



26 БГ БЕН 24 септември 2021 г.
Брой 16 (456), Година XVIII

КВАРТИРИ
- Давам под наем голя-

ма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам 
човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладил-
ник. Две тоалетни и баня, 
градина, барбекю, пушал-
ня, силен интернет. Тре-
та зона, идеален транспорт, 
наблизо 2 станции на ме-
тро, рейсове. Много магази-
ни до нас. 07960402029 или 
07568501117

- Отдава се голяма двойна 
стая - 15 квадратни метра.  
Апартаментът е с 3 спални, 
2 отделни WC, разполага с 
всички удобства. Добра ло-

кация - 16 минути пеша до 
Barking station, лесен достъп 
до A13. Цена: £158 на седми-
ца. В цената е включен пар-
кинг, интернет и сметки. Из-
исква се депозит! 0788 060 
2529 0740 475 1608

- Отдавам под наем двойна 
стая в Баркинг, за единично 
ползване. Цена - £110 на сед-
мица, като в нея са включени 
и сметки. Тел. 07814541700.

- Просторен напълно обза-
веден самостоятелен апарта-
мент от 40 кв.м, с градина и 
навес в N9 - за работещ про-
фесионалист или двойка без 
деца и животни. След ре-
монт, свободно паркиране, 
отлична инфраструктура и 

транспорт. Цената е 890 лири 
месечно, без сметки. Теле-
фон за контакт 07448421600 
- Маргарита

- Отдавам под наем две 
двойни стаи в района на 
Walthamstow. Телефон за 
връзка: 07743929144 (на ан-

глийски).
- Двойна стая в уютна 

къща с две бани и тоалет-

ни, близо до Plaistow station. 
Моля, звънете на тел.: 07810 
205 096.

ДРуГИ уСлуГИ
(416) Гледайте безплатно 

над 90 български ТВ канала, 
без месечни такси и догово-

ри, за повече информация: 
тел. 07756256431

(415) Ремонт на бензино-
ви машини - косачки, резач-

ки, мотофрези, генератори 
и други, тел. 07440477886

(415) Безопасно и гаран-
тирано унищожаване на 

дървеници и други вреди-
тели, тел. 07769218796

(415) Гледам на кафе и 
на карти Таро, развалям 

магии, правя бяла магия 
за любов, лея куршум и 
восък против страх, тел. 
07471570880, 02084060439, 

Йордана
(415) Електрически услу-

ги, инсталации и ремонт на 
аварии, тел. 07578617184

ОБЯвИ

top satellite
• Satellite and Aerial System
• Door Entry Intercom
• Intruder Alarms
• Access Control
• CCTV
• Installation and Maintenance 

E-mail: info@topsatellite.co.uk
www.topsatellite.co.uk

07899 917 634
07429 043 587

services

GeorGi GeorGiev

www.TopSATEllITE.Co.uk

Pizza GoGo Ltd търси 
общи работници. Работата 
се състои в разтоварване на 
стока в пицариите на верига 
GoGo. Работата е постоянна 
от понеделник до събота – от 
07.30 до 16.00 часа. Желае-
щите повече информация 
могат да се обадят на теле-
фон: 07814407091. 

Шофьор С+Е. Описание 
и изисквания: Шофира се 

само в Англия. Фирмата 
е базирана във Felixstowe. 
Изисква се категория С+Е 
,задължително опит на ка-
мион C+E, може и да не е 
международен, английски 
език не се изисква. Телефон 
за връзка:  +447445669598/ 
Viber, WhatsApp

КТ&Т набира камериерки 
за зоните на Canary Wharf, 
Liverpool St,, Kensington, 

Angel, Old Oak и други. Не 
се изисква предишен опит. 
Компанията предлага обу-
чение. Предлаганата рабо-
та е на трудов договор, а за-
плащането се извършва на 
всеки две седмици. За по-
вече информация и за кан-
дидатстване за позиция-
та – моля, пишете на hr@
kttgreencleaning.co.uk или 
се обадете на 075 3911 2096.

Обяви за работа (търся, предлагам)
Предлагаме работа за куриери на ванове

За контакти: 
07880611250 

възможност за подписване на дългогодишен 
договор. Изисквания: английска шофьорска 

книжка от поне 1 година; умения за 
комуникация и разбиране на английски 

език; познания и ориентираност за районите 
(SW1). Предлагаме ванове, които трябва 

да се пазят и за които имате отговорност. 
Осигуряваме застраховката и горивото. 

Заплащане: на всеки 4 седмици 
или 13 работни заплати за годината

Агенция 
TSDI

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ

Квартири (търся, предлагам)

Други услуги

Обадете ни се за 
безплатен правен 
съвет!
Снежина Янкова 
07516 441 448 
020 7681 9013
www.osborneslaw.com

NO WIN NO FEE

OSB20050-0502 1702-BG-Ben 83x48mm FA.indd   1 02/06/2020   15:14

Всяка събота 
от 10:30 ч. 

Адрес: Trinity at Bowes
Community Centre,

Palmerston Road,
Wood Green, N22 8RA

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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фРИЗЬОРСКИ И 

КОЗМЕТИЧНИ 

уСлуГИ
- ЗD Meso Foundation - из-

равняване на тен, премах-
ване на белези от акне, пет-
на от изгаряне, действа из-
глаждащо за красива кожа. 
Поставяне на дермални 
филъри с Дерма Пен, без 
болка и игли и напълно 
безвредно.  Процедури от 
типа масаж на лице, влага-
не на ампули против старе-
ене, козметични процеду-
ри за тяло и лице, вариан-
ти за мобилно посещение, 
тел. 07799203028

Здраве   Мода   Красота

Нашият екип:

Иван Иванов – дипломиран 
кинезитерапевт с богат опит:

- лекува болки във врата, 
гърба и кръста, дължащи 
се на радикулити, плексити, 
дископатии, дискови 
хернии, травми 
- ускорено възстановяване 
след раждане

Тел. 07594231782
www.physiotherapyservicelondon.co.uk

Приемни дни и часове
в българската клиника 

„Doctors 4 You“
(Северен лондон)
Петък и събота:

от 10.00 до 17.00 часа

Д-р Ганчев:
- общопрактикуващ лекар

Тел. 07594986328
20 oakdale Road, Southgate, london, N14 5RE

С П Р И   Б О л К А Т А !

В българския хранителен склад „Карлово”:
Unit 2, New England Industrial Estate, Gascoigne Road, Barking, IG11 7NZ

„Лорет“ 
фризьорски салон

Българският салон в Лондон!

Работно време:
вторник - неделя

Тел. 07803823393
Facebook Еmail: 
lora0205@abv.bg

Ученичка на Стилист Капанов
Майстор на Френската академия по фризьорство

Носителка на международни награди по фризьорство

ТРАНСПОРТНИ 
уСлуГИ

- Транспортни услуги с 
комби до летищата в Англия 
на тел.: 07404 909 309. 

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 
07446116905

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 
07446116905

-  Преместване на ба-
гаж и мебели с микробус, 
извършване на услуги в 
Лондон и околността, тел. 
07852661908

- Трансфери до летища, 
7/5 - местни автомобили, 
24/7, на изненадващо ни-
ски цени. Вътрешни курсо-

ве в Лондон и извън Лон-
дон, в удобно за вас време, 
трансфери до ферми, мал-
ки премествания, тел./viber 
07907940621 

- Всекидневен превоз от 
и до летища, училища и 
университети, отивания до 
центъра и във всяка посо-
ка. Поръчайте своето такси 
на тел. 07904649039

- Денонощни таксиметро-
ви услуги до всички летища, 
тел. 07584424432

- Предлагам транспортни 
услуги с бус до всяка точка 
на Англия, тел. 07599829383

- Денонощни таксиметро-
ви услуги до всички летища, 
с 8-местен Mercedes Vito, 
тел. 07882033773

АДАМ И ЕВА 
Мъж на 49 г ,166см ,55кг. 

Желая да се запозная със 
сериозна жена с чисти по-
мисли за създаване на се-
мейство. Телефон за кон-
такт: 07426083300

АВТОуСлуГИ 
Автосервиз в Чатъм, 

Кент. Ремонт на автомоби-
ли, гуми, климатици, МОТ. 
Телефон: 07428250921

Транспортни услуги
www.portokal.co.uk

Доставка на всякакъв вид пратки до/от 
България

Офиси в UK: 
Barking, Tottenham, Ealing, Walthamstow, 

Sutton, Stratford, Deeside, Harlow, 
Wisbech, Ipswich, Preston, Wolverhampton 

Yeovil

   UK Собствен транспорт    BG

Специални цени за 
големи количетва.

За справки: 
07810460552

          Доставка до офис или адрес 

Шивашки 
услуги

в Лондон - Нели
Качество и 

достъпни цени!
Договаряне на 

удобно за 
вас време

Тел. 07464601852
nelinka1968@abv.bg

ᰄ伄䄄䈄㸄 㜄〄
㈄〄䠄㠄䈄㔄
㸄伄㈄㠄

漀戀椀愀瘀椀䀀戀最戀攀渀⸀挀漀⸀甀欀
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уРОЦИ, КуРСОВЕ, 
ПРЕВОДИ, 
КОНСулТАЦИЯ

- Уроци по математика и 
информатика на всички нива 
за българи, живеещи във Ве-
ликобритания - онлайн уро-
ци на тел.: +359899 126 106.

- Индивидуални уроци по 
английски език в реално вре-
ме на тел.: 07459 702 621.

- Курсове за багеристи, фа-
дромисти и мотокаристи, 
тел. 07552442855, Илиян

-  Уроци по  англий -
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

ОБЯвИ

Училища   Курсове   Детски градини
Българско училище
„Боянь Мага“, Лондон

Училище за 
български език и изкуства

пиано, рисуване, пеене 
танци, цигулка 
и китара

Класове за деца 
от 3 до 19 години, 
ДГ до 12 клас

„Скрит някъде на остров, в океана
край Темза и зелена там поляна

роден е детски рай чудесен
с приказки, игри и родна песен.

Тук някак лесно сбъдват се мечтите
и неусетно как минават дните ...“

www.boyanmaga.org Тел. 07919022006

Teл. 
02085270212 

Moб. 
07796692522

ИЛИЯН рУсев

сПеЦИАЛНА 
подготовка за  

GCSE и 
11+ ExAMS

Подготвям  деца  по  МАтеМАтИКА

БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН

Нашият екип ви благо-
дари, че обмисляте въз-
можността да подкрепите 
вестник  БГ БЕН – единстве-
ната българска безплатна 
печатна медия на Острова. 
Доказали сме от години, 
че работата ни е насочена 
изцяло в подкрепа на бъл-
гарите, които са избрали 
да живеят, работят и учат в 
Обединеното кралство , и с 
нея ние неотменно застава-
ме зад тях. 

Оценка за нашия труд са 
и вашите ежедневни обаж-
дания, в които ни споделяте, 
че нямате търпение да полу-
чите всеки нов брой на вест-
ник БГ БЕН. Благодарим ви!

За да продължим своята 
дейност, вестник  БГ БЕН 
има нужда от вашата фи-
нансова подкрепа.

Защо да направите 
дарение за вестник  

БГ БЕН?
Всеки брой на вестник БГ 

БЕН достига до читателите 
абсолютно безплатно, но 
това е свързано с големи 
разходи за създаване на 
новини и репортажи, за 
предпечатна подготовка, за 
печат и за разпространение. 
БГ БЕН е независима ме-
дия, която се самоиздържа 
от реклами. Във време на 
икономическа криза, което 
носи и своите неизвестни, 
това невинаги е възможно. 
Затова вашата подкрепа е 
изключително важна за нас 
и тя ще ни помогне да про-
дължим да издаваме люби-
мия ви вестник на Острова.

Имате възможност да 

станете редовен дарител, но 
можете да ни подкрепите и 
еднократно, дори и само на 
цената на 1 евро. 

Независимо от сумата, 
това ще бъде знак за нас, че 
нашите читатели предпочи-
тат истинските новини и се 
обявяват в подкрепа на не-
зависимата журналистика!

С дарението за вестник БГ 
БЕН вие ще ни помогнете да 
продължим да осъществя-
ваме своята дейност, защи-
тавайки професионалните 
стандарти и свободата на 
словото. 

Ако желаете, можете да 
направите дарение по бан-
ковата сметка на вестник 
БГ БЕН:

 PA EventsLtd, LloydsBank, 
s o r t c o d e  3 0 - 9 2 - 9 0 , 
acc.02271697

Вестник БГ БЕН е 
винаги с вас на Острова! 

Бъдете и вие с нас! 
Подкрепете ни!
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ЗА ВЕСТНИКА:
Формат: Таблоид 259 мм х 330 мм
Брой страници: 32
Периодичност: двуседмичник
Рекламен обем на страница: 854.70 кв. см
Брой колони на страница: 6
Ширина на колоната: 4.1 см
Разстояние между колоните: 0.3 см
ОТСТъпКИ:
За площ:
10% - Рекламно каре над 100 кв.см
15% - Рекламно каре над 300 кв.см
20% - За рекламно каре на цяла страница
За публикации:
10 % - за повече от 10 публикации
20 % - за повече от 20 публикации

Издателите на БГ БЕН си запазват право-
то на промяна в цените на рекламните ус-
луги, като се задължават да обявят това 
на страниците на вестника минимум две 
седмици по-рано. Промените не важат за 
вече сключени договори.

Small box каре - едно лесно и ефективно 
решение, ако искате вашата малка бизнес 
обява да се откроява сред останалите. 
Размерите на карето са 4.1х4 см. Срещу 
сумата от 30 лири вашата обява ще изли-
за в продължение на 4 броя на вестника и 
винаги ще бъде четена с предимство.

Технически 
изисквания: 
Възможни основи на 
карето в см:
➢  4.1; 8.4; 12.8; 
17.2; 21.5; 25.9
Всички страници са 
пълноцветни

Цени за реклама: 
На 1 кв.см.
първа стр. £3.50
2-ра, 3-та стр. £1.60 
последна стр. £1.60
4-та и 5-а стр. £1.20 
20-та и 21-а стр. £1.20
останали стр. £0.80

1/2
428.00 кв. см

1/8
107.00 кв. см

последна страница 
£ 742.40

последна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 566.80

Вътрешна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 139.20

1/4
214 кв. см

1/16
53.50 кв. см

последна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 278.40

Вътрешна страница 
£ 46.40

последна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 69.60

За условията за слагане на реклама на уебсайта на вестника (www.bgben.co.uk), 
повече информация на: www.bgben.co.uk/reklama_bg.php

РЕКЛАМЕН пАКЕТ:

Искане за определено място на каре 
се заплаща 25% върху цената

БГ БЕН/BULGARIA
ISSN No. 1744-8751

www.bgben.co.uk

Издание на
PA Events Ltd.
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Отговорен редактор 
за Великобритания
Евгений Кайдъмов
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Маркетинг и реклама

Ивелин Митев
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Тел. 07888676471

Павел Иванов
pavel2asi2@gmail.com
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Екип на вестник БГ БЕНМаркетинг 
и реклама

Отговорен редактор 
за Великобритания

Издание на
PA Events Ltd.

Траяна Владимирова
trayana.vladimirova@gmail.com

Здравка Владова-Момчева
zdravkavm@gmail.com 

Ивелин Митев
office@donas.co.uk

Toni Rock
Rock_Arena@abv.bg

Валентина Костова  
valentina.rs@abv.bg

Юлия Ташева
juliagrigorova@abv.bg

Координатор Отговорен редактор 
за България

Контакти в UKАдрес на 
редакцията

www.bgben.co.uk

Сътрудници

Предпечат Коректор

ПОСОлСТВО НА Р 
БълГАРИЯ В лОНДОН
186-188 Queen’s Gate, London 
SW7 5HL
Teл. 02075813144, 
02075849400
ambass.office@
bulgarianembassy.org.uk 
Почивни дни: по време на 
официалните на България и 
на Обединеното Кралство

КОНСулСКА СлуЖБА КъМ 
ПОСОлСТВОТО
(понеделник до петък от 9.00 
до 13.30 за всички консулски 
услуги без визи) за подаване 
на визи:  от 14.00 до 16.00)

Васил Асенов 
ръководител на службата 
по трудовите и социални 

въпроси към посолството на  
България в Лондон
тел. 02075813144, 
v.asenov@bulgarianembassy.
org.uk

Паспорти и документи за 
самоличност
Заявления за нови лични 
документи се приемат 
единствено в Консулската 
служба на Посолството в 
Лондон. От 01.08.2010 г. бе 
въведена нова електронна 
система за запазване на час 
за подмяна на документи за 
самоличност на български 
граждани, постоянно живеещи 
във великобритания.
електронното запазване на час 
може да се осъществи чрез:
- Интернет - сайт  www.
bgpassport.co.uk 

http://bulgarianembassy-
london.org/consular-services/
bld/ 

Регистрация като 
самонаето лице (self-
employed)
тел. 0300 200 3504
www.gov.uk/new-business-
register-for-tax

Общи справки 
за наети лица (employed)
тел. 0300 200 3300

Подаване и попълване на 
форми за Self Assessment
тел. 0300 200 3310

Construction Industry 
Scheme (CIS)
Общи справки и регистра-
ция: 0300 200 3210

Общи справки за Universal 
Credit
тел. 0345 6000 723
(понеделник до петък от 8 
до 18 часа) 

Общи справки за Tax 
Credits
тел. 0345 300 3900
www.gov.uk/browse/
benefits/tax-credits 

Общи справки за Child 
Benefit
тел. 0300 200 3100
www.online.hmrc.gov.uk/
shortforms/form/CBO_
General

Citizen Advice Bureau 
За безплатна правна кон-
султация на територията на 
великобритания
www.citizensadvice.org.uk/

Българска Православна 
църква в лондон
188 Queens Gate
London, SW7 5HL
тел. 020 7584 4607
www.bgchurch.org.uk/

Важни телефонни номера и адреси

Още за вашето спешно обаждане 
във Великобритания

Ситуация Номер/
Контакти

Животозастрашаващи инциденти 999 или 112
Неспешни случаи, изискващи 

намесата на полицията 101

Неспешни случаи, изискващи 
намесата на здравно лице 111

Теч на газ в имота или на улицата 0800 111 999
Надвиснали или паднали 

електрически кабели 0800 40 40 90

Изоставени превозни средства, 
опасни сгради, вандализъм, 

нерегламентирано изхвърляне на 
отпадъци 

свържете се с местната община

www.gov.uk/
find-your-local-council

Спиране на ток 
 свържете се с вашето 

енергоразпределително дружество. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на National Grid

www2.nationalgrid.
com/UK/Safety/

Power-cut

Теч на вода на улицата 
свържете се с вашето местно ВиК. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на Ofwat

www.ofwat.gov.uk/
households/your-

water-company/map

Картата отразява гъстотата на българи-
те в Лондон по общини. За изготвянето й е 
използвана информация от базата данни 
на БГ БЕН, както и обобщени данни от 
регистрациите на потребители в сайта 
www.bgstreet.co.uk и обявите, пуснати 
в сайтовете: www.easteads.co.uk и www.
kvartiri.co.uk.

Българска карта 
на Лондон

Къде сме ние в тукашната география, в кои 
райони кънти повече родна реч и в кои – по-малко, 

в кои райони да се търсим (или пък отбягваме)

 направо сме си в махалата
 български уют
 ставаме все повече
 срещаме се тук-там
 екзотика
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